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Инвестиции . Инфраструктура, здравеопазване, образование и социални услуги са 
сред основните пера в него

Проектобюджетът на Община Бургас е 

За спешен пътен ремонт настояват 
жители на два бургаски квартала

С рекордните 83 млн. лева 
ще разполага община Царево

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Проектобюджетът 
на Община Бургас за 
2025-а е в размер на 
563  102  304 лева. Сред 
основните акценти в 
бюджета са значител-
ни средства за подобря-
ване на инфраструкту-
рата, здравеопазването, 
образованието и соци-
алните услуги. Общата 
субсидия за делегирани 
от държавата дейнос-
ти и собствени прихо-
ди за тях възлизат на 
262 510 655 лева. Прихо-
дите, генерирани от 
общински дейности, са 
в размер на 198 026 556 
лева, а преходният ос-
татък е 32 565 093 лева. 
Включени са и 70 000 000 

лева средства от Евро-
пейския съюз.

През 2025-а предсто-
ят важни инвестиции 
в инфраструктурата 
на града и неговите 
комплекси и квартали. 
По-значимите от тях 
включват:

■ Реконструкция и 
ремонт на основни 
пътни участъци: Сред 
тях са рехабилитация-
та на пътя Варна - Бур-
гас, участъците от ул. 
"Одрин" и "Гладстон", 
както и изграждането 
на нови улици в индус-
триалните зони и жи-
лищните комплекси на 
Бургас

■ Реконструкция на 2 
бр. съществуващи кръс-
товища по бул. „Захари 
Стоянов“ и изграждане 

на нова улична мрежа в 
територията на ПЗ 
„Юг-Запад“, гр. Бургас: 
Етап 1 - Нова улица от 
о.т. 251 до о.т. 97 по 
регулационния план на 
ПЗ „Юг-Запад” гр. Бургас, 
с инвестиционен проект 
в размер на 5  540  000 
лева

■ Изграждане на ета-
жен паркинг в ж.к. „Зо-
рница“: Проектът за 
изграждане на нов пар-
кинг с капацитет за 
1 737 452 лева ще облекчи 
проблема с недостига 
на паркоместа в района

Сред инвестициите, 
които ще се финансират 
през годината, са и 
проекти за изграждане 
на нови социални и 
здравни услуги. Сред 
тях се открояват след-

ните:
■ Специализирана 

детска болница: Ще 
бъдат отпуснати сред-
ства в размер на 17 211 304 
лева за изграждането 
на новата болница

■ Приют за кучета в 
ж.к. „Меден рудник“: 
Изграждането на приют 
за животни ще бъде 
финансирано със сред-
ства в размер на 1 630 000 
лева

■ Нова здравна служ-
ба в с. Маринка: Ще 
бъде построена нова 
здравна служба за 300 000 
лева, която ще осигури 
по-добро обслужване на 
жителите на района

■ Реконструкция на 
Дом за стари хора "Цве-
та и Анка Върбанови": 
Ще бъдат инвестирани 

7 058 340 лева за изграж-
дане на нова сграда за 
резидентна грижа за 
възрастни хора

Планира се и финан-
сирането на проекти, 
свързани с образование-
то и образователната 
инфраструктура. Ето 
и някои от тях:

■ Нови сгради към 
училищата ОУ "Христо 
Ботев" в кв. „Сарафово“ 
и ново училище в кв. 
„Крайморие“: Проекти-
те за надграждане на 
училищата ще получат 
общо 7 294 900 лева

■ Модернизация на 
детски градини: Сред-
ствата ще бъдат насо-
чени към модернизаци-
ята на ДГ "Вълшебство" 
и ДГ "Ален мак"

■ Иновативен акаде-

мичен център: Проект 
за изграждането на 
високотехнологичен 
академичен център за 
интегриране на съвре-
менни образователни 
и технологични иници-
ативи ще бъде финан-
сиран с 3 900 000 лева

В капиталовата про-
грама влизат и доста 
екологични инвестиции. 
Някои от тях са:

■ Проекти за енергий-
на ефективност на 
сгради: Включва модер-
низация на културни и 
образователни сгради 
с цел намаляване на 
енергийните разходи

■ Инвестиции в чис-
тота и устойчив транс-
порт: Закупуването на 
нови електрически 
превозни средства и 

ГЕОРГИ РУСИНОВ

За спешен ремонт на път 
настояват жителите на бурга-
ските квартали „Долно Езерово“ 
и „Лозово“. Става въпрос за 
трасето, известно като III-9008 
1-9, което е продължение на 
улица „Одрин“ и преминава през 
Северна промишлена зона. Пътят 
е и основна връзка към „ЛУКОЙЛ 
Нефтохим Бургас“ АД, както и 
до зърнени бази в района на ка-
менското село Свобода. 

Хората алармират с писмо до 
МРРБ, АПИ, ОПУ-Бургас, кмета 
на община Бургас Димитър Ни-
колов и председателя на Общин-
ски съвет – Бургас Михаил Хад-
ж и я н е в  з а  и з к л ю ч и т е л н о 
лошото състояние на настил-
ката – дупки, пукнатини, амор-
тизирана инфраструктура и 
липса на локални платна правят 
отсечката ежедневно опасна. 
Липсва маркировка, безопасни 
отбивки, а в същото време има 
непрекъснат трафик от теж-
котоварни камиони.

„Това е много важен за града 
ни държавен път, който е клю-
чова връзка за хиляди бургазлии“, 
се посочва в писмото. 

Според жителите на двата 
квартала, той ежедневно се 
ползва от хиляди бургазлии, 
живеещи и работещи в района, 
както и от хора от околните 
населени места – Равнец, Полски 
извор, Братово.

Авторите на писмото обръ-
щат внимание и на изключител-
но опасния подход към квартала.

„На входа на „Долно Езерово“ 
няма изградено локално платно 
и автомобилите от квартала 
излизат директно на пътя, 
като често това е предпостав-
ка за сериозни пътни инциденти, 
предвид идващите с висока 
скорост леки и товарни авто-
мобили в посока от „Лукойл“ към 
Бургас“, пишат жители.

От двете страни на пътя 

има изградени складови бази и 
шоуруми, но и до тях „няма без-
опасен достъп“, което води до 
цялостното пресичане на път-
ното платно в насрещното 
движение, а това е още един 
източник на постоянен риск.

„Отсечката е изключително 
опасна и ежедневно е предпос-
тавка за пътнотранспортни 
произшествия, застрашаващи 
хората! Затова заявяваме изрич-
ното си писмено искане за оси-
гуряване на финансов ресурс за 
спешна реконструкция на пътя 
между Бургас и Долно Езерово, 
защото нашата безопасност и 
безопасността на децата ни 
имат значение!“, категорични са 
бургазлии от двата квартала.

Към писмото са приложени 
снимков материал, показващ 
състоянието на пътя, както и 
подписка от жителите на два-
та квартала.

Светкавична реакция дойде 
от страна на Община Бургас, 
която само ден след получава-
нето на писмото входира до 
Агенция „Пътна инфраструк-
тура“ проект за ремонт. Техни-
ческият проект ще бъде входи-
ран в София от регионалния 
директор на АПИ инж. Митко 
Порязов още тази седмица. За 
това се разбраха двамата с кме-
та Димитър Николов.

Въпреки че пътят е държа-
вен, за да ускори ремонта, Об-
щина Бургас изработи за своя 
сметка техническия проект и 
го дари на Агенция „Пътна ин-
фраструктура“.

Проектът предвижда изграж-
дането на две пътни връзки, 
велоалея и две локални улици, 
което ще облекчи трафика и ще 
обезопаси цялостно движението.

Кметът Димитър Николов 
заяви готовността си Община 
Бургас да съфинансира ремонта, 
ако средствата, предвидени от 
държавата, са недостатъчни. С 
проблемната отсечка са запоз-
нати и бургаските народни 
представители, които също 
изразиха готовност да съдейст-
ват за ускоряване на цялостна-
та реконструкция на пътя.

На срещата стана ясно още, 
че АПИ започва ремонтни дей-
ности на пътя Твърдица – Дим-
чево. Николов постави въпроса 
и за пътя от летището до 
Бургас, като се аргументира от 
необходимост от спешен ремонт 
преди началото на летния ту-
ристически сезон.

Община Бургас е готова за 
своя сметка да изготви проект 
за осветление в този държавен 
участък, така както беше из-
градено такова от Бургас до 
новия Северен обход.

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Кметът на община Царе-
во Марин Киров представи 
амбициозен проектобюджет 
за 2025-а пред гражданите. 
Макрорамката му е над 83 
млн. лева. Общите разходи 
за издръжка на дейностите 
са в размер на 38 519 000 лева 
и по думите на градоначал-
ника общината има ясна 
визия за модернизация и 
развитие. Финансовата 
рамка е рекордна за послед-
ните години и показва ръст 
както в местните приходи, 
така и в държавните транс-
фери и целеви средства. 
Според Киров бюджетът е 
балансиран, социално ориен-
тиран и с фокус към дълго-
срочните нужди на жители-
те на общината. Мотото 
му е „Грижа за всички насе-
лени места“.

Капиталовата програма 
възлиза на над 6.8 млн. лева 
и включва важни инвестиции 
в образованието, уличната 
и ВиК инфраструктурата, 
социалната политика, здра-
веопазването и градската 
среда. Най-мащабният сред 
тях е изграждането на нов 
физкултурен салон към СУ 
„Никола Вапцаров“ в Царево. 
За него са предвидени 2.2 млн. 
лева, а паралелно ще се из-
върши и цялостната рекон-
струкция на спортното 

игрище в двора на училището.
В образователната ин-

фраструктура влиза и ре-
монтът на детска градина 
„Ален мак“ в Лозенец, включ-
ващ покривна конструкция 
и фасадно обновяване. Обща-
та стойност на този проект 
е близо 90 000 лева и се очак-
ва да повиши енергийната 
ефективност и безопасност-
та на сградата.

Към инфраструктурната 
част на капиталовата про-
грама попада и рехабилита-
цията и изграждането на 
улични мрежи в няколко 
населени места. За целта се 
отделят над 1.1 млн. лева. 
Сред заложените обекти са 
улица „Малко Търново“ в 
квартал „Василико“ в Царево, 
улици в село Изгрев, както и 
цялостна рехабилитация на 
улица „Стефан Караджа“ в 
Синеморец.

Здравеопазването про-
дължава да е сред приори-
тетните политики на об-
щината. Кметът Марин 
Киров заяви във връзка с 
медицинския център в града, 
че напук на критиките „кой 
щял да дойде да работи тук“, 
той вече е пълен със специа-
листи. За неговото оборуд-
ване са предвидени 170  000 
лева в капиталовата програ-
ма. Средствата ще се ползват 
за подобряване на матери-
ално-техническата база, 
включително за подмяна на 

оборудване и създаване на 
по-добри условия за работа 
на медиците.

Осезаема част от бюдже-
та е предвидена за развитие 
на социалните услуги. Най-
значимата инвестиция в 
този сектор е изграждането 
на нова сграда за Центъра за 
социална рехабилитация и 
интеграция, който ще се 
намира в Царево. Общата му 
стойност е 1.3 млн. лева. 
Предвидени са средства и за 
обзавеждане и оборудване на 
социални услуги в Ахтопол.

Над 700 000 лева ще бъдат 
вложени в подмяна на оста-
рели водопроводи и канали-
зация в Царево, Ахтопол и 
Синеморец. Ще се изгради и 
площадка за събиране на 
едрогабаритни отпадъци на 
стойност над 400 000 лева.

Градоначалникът посочи, 
че селата в общината са 
станали все по-привлекател-
ни и много млади семейства 
живеят в тях. За най-малки-
те жители на общината в 
тази връзка са предвидени 
изграждане и ремонт на 
детски площадки. За това 
са заделени над 300 000 лева. 
Междублокови пространства 
ще се рехабилитират в Ца-
рево, Ахтопол и Синеморец.

След представянето на 
проектобюджета по време 
на общественото обсъжда-
не предстои Общински съвет 
– Царево да го гласува.

Кметът 
Марин 
Киров 
представи 
подробно 
пред граж-
даните 
различни-
те пера, 
които ще 
се финанси-
рат
ФОТО: ОБЩИНА 

ЦАРЕВО

Кметът Димитър Николов и инж. Димитър Порязов проведоха 
спешна среща по въпроса                                                 ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС
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Преди Великден: Унищожено агнешко с 
неясен произход след проверка на БАБХ

Над 43 км речни корита, дерета 
и канали почиства Община Бургас 

“ТОПЛОФИКАЦИЯ – БУРГАС” АД
Във връзка със спиране на централния тръбопровод от страна на „Булгартрансгаз“ ЕАД е възможно да има аномалии в топлоподаването 
от 12:00 часа на 14.04.2024 г. до 12:00 часа на 17.04.2024 г.

Извиняваме се за причиненото неудобство и благодарим за проявеното разбиране!
С уважение, инж. Христин Илиев
Изп. Директор

ОБЯВА

За общо събрание

Управителният съвет на ЗКПУ Русокастро обявява свикването 
на Общо отчетно събрание на член-кооператорите на ЗКПУ 

Русокастро на 10.05.2025 г. от 10 ч. в салона на читалището в с. 
Русокастро, при следния дневен ред:

1. Отчет на Управителния съвет;

2. Отчет на Контролния съвет;
3. Запознаване на ОС с ГФО за2024 г. и доклада на одитор Таня 
Станева;
4. Приемане от ОС на отчетите на УС, КС, ГФО;
5. Избор на одитор за 2025 г.;
6. Приемане на бизнес план за 2025 г.;
7. Попълване състава на КС;
8. Освобождаване на член-кооператори.

в размер на 563 млн. лева
инсталирането на сис-
тема за видеонаблюде-
ние на контейнери за 
отпадъци ще намалят 
екологичното натовар-
ване на общината

Така представен, 
проектобюджетът 
показва план за развитие 
на града, който включ-
ва модернизация на 
инфраструктурата, 
подобряване на социал-
ните услуги и разкри-
ване на нови, фокус 
върху здравеопазването 
и развитието на обра-
зованието. Предстои и 
публичното му обсъж-
дане с гражданите.

Проектобюджетът ще бъде представен пред гражданите в следващите дни, а в края на месеца 
Общински съвет – Бургас ще го гласува                                                                                               ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Българската агенция по 
безопасност на храните 
(БАБХ) е унищожила 18.2 
килограма агнешко месо 
заради неясен произход в 
Бургаска област. Това 
отговориха от Агенцията 
за „Черноморски фар“. 
Случаят е единственото 
нарушение от проведени-
те до момента 17 провер-
ки. Предпразнично инспек-
торите са стартирали 
обходите си по обекти още 
от 7 март, а от 8 април 
инспекциите се извършват 
и съвместно с представи-
тели на Комисията за 
защита на потребители-
те (КЗП).

На обекта с месото, за 
което са липсвали доку-
менти, доказващи произ-
хода, е съставен акт за 
административно нару-
шение. 

Контролът обхваща 
широка палитра от обек-
ти – от яйчни пакетиращи 
центрове до щандове на 
пазара. Особено внимание 
се отделя на традицион-
ните великденски продукти: 
агнешко месо, козунаци, 
яйца (включително боя-
дисани), пресни зеленчуци 
и боите за яйца.

Проверките включват: 
проследимост и съхранение; 
срокове на годност; ко-
ректност на етикетира-
не и маркировка; докумен-
т а ц и я  з а  п р о и з х о д ; 

състоянието на помеще-
нията и оборудването. 

При агнешкото месо се 
следят и специфичните 
здравни маркировки – син 
печат за българско и чер-
вен за вносно. Ако месото 
е било замразено, това 
трябва да е ясно обозна-
чено и с доказан срок на 
съхранение. В тази връзка 
са връчени 10 предписания 
към бизнес оператори 
относно етикетирането. 

След години, в които 
около Великден се заговор-
ваше за полски яйца със 
съмнения за салмонела, от 
Агенцията по храните 
уверяват, че този продукт 
е под специално наблюде-
ние. Яйцата, които се 
продават на пазара, са от 
клас А, предназначени за 
директна консумация и се 
следят за произход, съх-
ранение и срок на годност.

„БАБХ продължава да 
следи внимателно за без-
опасността на яйцата, 
включително произхода 
им, като част от засиле-
ните проверки по повод 
предстоящите празници“, 
отговориха от агенцията.

За козунаците контро-
лът включва проверка на 
документите за произход 
на суровините, условията 
за тяхното съхранение, 
както и на етикетиране-
то на произведените из-
делия. Особено внимание 
се обръща на произхода на 
боите, тяхното разреше-

ние за употреба в храни-
телно-вкусовата промиш-
л е н о с т  и 
съответствието с нор-
мативните изисквания.

Агенцията апелира по-
требителите към внима-
телен избор на храни, 
особено в навечерието на 
празниците. От БАБХ 
посочват, че на официалния 
им сайт са достъпни На-
ционалните регистри на 
регистрираните бизнес 
оператори, осъществява-
щи производство и тър-
говия с храни, които хора-
та могат да използват 
при необходимост.

„В дните около Великден, 
включително по време на 
официалните празници и 
почивните дни, в Област-
ната дирекция по безопас-
ност на храните (ОДБХ) 
– Бургас ще има дежурни 
инспектори, които ще 
извършват извънредни 
тематични проверки и ще 
реагират своевременно 
при подадени сигнали за 
нередности. При съмнения 
относно качеството или 
безопасността на пред-
лаганите храни, всеки 
потребител може да по-
даде сигнал на горещата 
телефонна линия на БАБХ 
– 0700 12 299, или чрез кон-
тактната форма на сайта 
на Агенцията“, посочиха 
от агенцията.

ОЩЕ ПО ТЕМАТА НА 4-5СТР.

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Бургас и Южното 
Черноморие сериозно 
се позиционират на 
водолазната карта на 
България. Впечатля-
ваща подводна иници-
атива, с която за 
първи път у нас бе 
създадена подробна 
карта на най-инте-
ресни и атрактивни 
места за гмуркане в 
акваторията между 
Несебър и Резово, про-
ведоха водолази. Про-
ектът е реализиран 
от членовете на сдру-
жението „Приятели 
на морето – Бургас“, 
които в продължение 
на месеци описваха, 
картографираха и 
документираха с фото 
и видео материали 
подводните обекти.

Картата включва 
28 места, които пред-
ставляват особен 
интерес за любите-
лите на дайвинга. Сред 
тях се открояват 
потънали кораби като 
„Мопанг“, „Родина“, 
„Пионер“ и „Напорис-
ти“, както и остан-
ките от плавателни-
т е  с ъ д о в е  „ Ж а к 

Фресине“, „Шефак“, 
„Св. Никола“, „Кампи-
долио“ и „Сани“. 

Добавени са и при-
родни образувания и 
рифове, сред които 
„Каменна гора“ край 
Созопол, „Рохи“ до 
къмпинг „Нестинарка“, 
„Мармалята“ при Ки-
тен, „Арапя“, скално-
то образувание „Кро-
к о д и л а “ ,  к а к т о  и 
„Малките Дарданели“ 
край Варвара.

Обекти със специ-
ално културно значе-
ние също фигурират 
на картата. Това на-
пример са подводните 
параклиси „Св. Ана-
стасия“ и „Св. Никола“, 
статуята на свети-
цата до едноименния 
остров, както и тази 
на русалката край 
Царево.

На вече готовата 
карта са отбелязани 
и водолазни центрове, 
действащи в района. 
Всяко от включените 
места за гмуркане е 
описано и документи-
рано със снимков ма-
териал, а информаци-
ята е достъпна на 
сайта на организация-
та. Доброволците от 
„Приятели на морето 

– Бургас“ са поставили 
и 25 указателни табе-
ли на ключови места 
по крайбрежието, 
като част от тях 
дават информация за 
повече от една локация 
наблизо. 

В о д о л а з и т е  д - р 
Стефан Миринчев, 
Николай Желев, Сто-
ян Димитров, Йонко 
Димитров и Павел 
Миринчев са активни-
те участници в съз-
даването на картата. 
Финансирането за 
проекта е осигурено 
изцяло от фонда на 
сдружението. 

От „Приятели на 
морето – Бургас“ до-
бавиха, че картата ще 
бъде допълвана с нови 
дайвинг места, които 
ще се вписват и обо-
значават на място, с 
цел по-лесен достъп 
и ориентиране на во-
долазите. Инициати-
вата има за цел да 
подпомогне развитие-
то на водолазния спорт 
и популяризирането 
на подводното при-
родно и културно 
наследство на Българ-
ското Черноморие.

ОЩЕ ПО ТЕМАТА НА 12-13СТР.

Водолази създадоха карта с 
всички атрактивни за гмуркане 
места по Южното Черноморие

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

43 230 метра речни корита, дере-
та и отводнителни канали в цялата 
урбанизирана територия почиства 
по график Община Бургас. Целта е да 
се увеличи и поддържа хидравлична 
проводимост на водните течения.

Под постоянен мониторинг са 
и всички отводнителните канали 
чрез страницата ИСУВ на плат-
формата Smart Burgas.

В град Бургас на почистване под-
лежат - отводнителния канал след 
хидросъоръжението на „Сомат“ - 
Саваните към ул. “Крайезерна“, де-
рето до фирма „Горстрой“, дерета 
до „Бургасцвет“ и около жп линията 
до Индустриален и логистичен парк.

В момента се почистват с ръчен 

труд от лица, лишени от свобода 
от бургаския затвор, 800 м дерета 
и речно корито в с. Драганово. В 
края на миналия месец е приключи-
ла работата в с. Брястовец. В 
рамките на този месец ще бъдат 
отстранени наносите в отводни-
телния канал край пътя в грани-
ците на с. Миролюбиво, водоскока 
на пътя кв. Банево -с. Изворище.

По-голяма, над 2000 м, е тери-
торията за почистване в кварта-
лите "Черно море", "Рудник", "Ба-
нево" и "Сарафово". 

За почистването на главно 
дере "Аква Калиде" се предвижда 
и механизирано почистване, 
предвид терена.

До края на годината ще бъде 
почистено във всички съставни 
селища и квартали.



ДОНА МИТЕВА

Тотален хит за пъту-
ванията около великден-
ските празници тази го-
дина се очертава Малта. 
А съвпадението на големия 
празник при католиците 
и православните кара 
бургазлии да избират освен 
островната държава, 
разположена на архипелаг 
в центъра на Средиземно 
море, още Италия, Испания, 
Франция – държави от 
Европа за своите празнич-
ни пътешествия. Това 
коментира Евелина Пуле-
ва, собственик на турис-
тическа агенция и зам.-
п р е д с е д а т е л  н а 

4 ТЕМА НА БРОЯ 11  – 24 АПРИЛ 2025  I 

Малта – тотален 
Предпочитания. Бургазлии пътуват за празника и из Европа

Едно от най-
приятните 

места на ос-
тров Малта 

е рибарско-
то селище 

Марсашлок. 
Тук, където 

стотици 
изрисувани 

лодки чакат 
своите 

рибари на 
пристана, 

заобиколен 
от приятни 
кафенета и 

ресторанти 
с тераси

ФОТО: ФБ

Големите вериги 
примамват с 
оферти за Великден

МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

Село Бръшлян в Странджа 
остава предпочитана дестина-
ция за туристи, търсещи 
спокойствие, природа и автен-
тична атмосфера. Къщите за 
гости в населеното място са 
почти постоянно заети, спо-
деля кметският наместник 
Янчо Русинов. „Да, зимата има 
малко отлив, но през остана-
лото време е пълно. Който 
иска, работи с туристи. Имали 
сме случаи с по пет автобуса на 
ден през лятото“, отбелязва 
той. Очакванията за Великден-
ските празници също са опти-
мистични – почти пълна заетост.

Селото предлага разнообра-
зие от туристически маршру-
ти, манастири и музеи, а гос-
т и т е  ч е с т о  с е  в р ъ щ а т , 
впечатлени от природата и 
атмосферата на Бръшлян.

За разлика от оживения 
Бръшлян, в село Младежко на-
стоящият туристически сезон 
започва по-плахо. Кметският 
наместник Станко Калудов 
съобщава пред репортер на 
вестник „Черноморски фар“, че 
се забелязва спад в резервации-
те в сравнение с предишни го-
дини. „Обикновено по това 
време заетостта е около 90%, 
но сега не е така. Не знам каква 
е причината – в света ври и 
кипи. Не са само парите и сво-
бодното време. Много фактори 
има“, коментира Калудов.

Местната природа обаче 
остава основната атракция за 
посетителите. Разходките в 
гората, чистият планински 
въздух и близките извори с 
кристална вода са сред люби-
мите занимания на туристите. 
„В зависимост от това какво е 
времето, хората ходят на една 

поляна, която е близо до изво-
рите. Събират се компании, 
черпят се“, споделя кметският 
наместник. 

Калудов разказва, че имат 
редовен посетител от Пловдив, 
който е лекар. Преди време той 
проявил желание да направи 
изследвания на изворната вода 

със собствени средства. „Не 
знам колко е вярно, но той каза, 
че лабораторните изследвания 
са показали, че във водата има 
много сребро. А то има благо-
приятен ефект върху здравето 
– лечение на ставни заболявания 
и други“, коментира кметският 
наместник.

Независимо от настоящото 
затишие, в Младежко вярват, 
че интересът към района ще се 
засили с подобряването на 
времето и настъпването на 
активния сезон. Много от по-
сетителите се връщат неед-
нократно – знак, че селото ос-
тава в сърцата им.

ГЕОРГИ РУСИНОВ

С наближаването на Велик-
ден големите търговски ве-
риги у нас обявиха редица 
промоционални оферти, 
които са примамливи за мно-
го домакинства при подго-
товката за празничната 
трапеза. Козунаците и яйца-
та са задължителни в дните 
на големия християнски 
празник.  

Проверка показва, че в една 
от веригите тестените вку-
сотии са в различни варианти 
и ценови категории. Така на-
пример можем да открием 500 
грама козунак с орехов пълнеж 
за 5.99 лева, 400 грама козунак 
със захарна поръска за 2.49 
лева или с какаови парченца за 
2.69 лева. За любителите на 
мини порциите има и 3 мини 
козунака със стафиди по 120 
грама за 2.58 лева.

В друга голяма верига це-
ните на козунаците са срав-
нително сходни. 400 грама 
козунак със стафиди и локум 
струва 5.99 лева, а отново 
същият грамаж с какаови 
капки – 3.99 лева. За сравнение, 
в първата верига се предлага 
и козунак със стафиди и пор-
токалови корички, който е с 
цена от 2.69 лева. Толкова е и 
този с орехов пълнеж.

Яйцата по Великден заемат 
много важно място в подго-
товката за трапезата. 30 
яйца с размер М са на промо-
ционална цена от 8.99 лева, а 
тези с размер Л – 9.99 лева. В 
другата верига 10 яйца стру-
ват 3.99 лева. Трябва да се 
отбележи, че е описано, че 
яйцата са от отглеждани 
подово кокошки. 

При олиото цените имат 
съществена разлика. В единия 
от големите магазини 1 литър 

се продава за 2.49 лева, а в 
другия е 2.69 лева.

Месото също прави тра-
пезата специална. В едната 
верига се намират добри 
оферти на телешко месо. 300 
грама „Блек Ангъс“ върви за 
11.99 лева, а аржентинският 
рибай стек е на цена от 16.99 
лева. В другия голям магазин 
се предлагат 480 грама агнеш-
ки кюфтета за 4.99 лева, 500 
грама свинска кайма за 2.99 
лева и 1 килограм свинско 
бонфиле за 14.99. Замразен 
агнешки комплект от 1 кило-
грам е предложен за 7.49 лева. 

Млечните продукти са сред 
основната част от потреби-
телската кошница не само по 
Великден. В двете вериги 250 
грама краве масло е на една и 
съща цена – 4.95 лева. 2 литра 
прясно мляко в единия магазин 
е 4.99 лева, докато 1 литър в 
другата – 2.19 лева.

1 килограм саламурено 
сирене струва 9.99 лева, а 
краве кашкавал – 24.99 лева са 
сред офертите на една от 
големите фирми. В другата 1 
килограм краве сирене стру-
ва 10.99 лева, а краве кашка-
валът – 14.99 лева. Тук може 
да намерите и колекция от 
холандски и италиански си-
рена на цени между 4.49 лева 
и 8.99 лева, в случай че искате 
да разнообразите традицион-
ната трапеза.

Чери доматите в първата 
верига са на цена от 2.49 лева 
за 300 грама, докато втората 
предлага 400 грама за 4.49 лева. 
При ягодите също има разли-
ка между двата магазина. 500 
грама за 3.99 лева в единия и 
4.49 лева. 

Това са само част от про-
моциите и продуктите, 
които се предлагат дни пре-
ди големия християнски 
празник. 

ГОСТОПРИЕМСТВОТО НА СТРАНДЖА: 

Бръшлян привлича туристи 
целогодишно, Младежко 
усеща спад в резервациите 

Селото е 
архитекту-

рен резерват 
и отдавна си 
е извоювало 

имиджа на 
добро ту-

ристическо 
място

ФОТО: АРХИВ ЧФ
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хит за Великден
Бургаската регионална 
туристическа камара. 

„За  предстоящите 
празници нашите клиенти 
предпочитат много дес-
тинации от Западна Ев-
ропа, от Европа като цяло, 
да кажем. Според мен 
това е заради съвпадането 
на празниците. Но хитът 
е Малта. Там за Великден 
всичко работи. Аз питах 
нарочно, защото например 
гърците на този празник 
не работят. Това за тях 

самите е голям празник и 
нищо не е отворено. Така 
е от години. Затова и вече 
не е чак толкова предпо-
читано да се пътува до 
Гърция за Великден. Прави 
ми впечатление, че на заден 
план в предпочитанията 
остава тази година и Тур-
ция, освен Гърция“, комен-
тира своите записвания 
и мненията, обменени с 
колеги от бранша Пулева.

Що се отнася до праз-
нуване извън дома, но в 

пределите на България, се 
предпочитат спа локаци-
ите.

„За България много хора 
се ориентират към спа 
почивките, вероятно за-
щото много хотели от-
вориха, дори по Черномо-
р и е т о ,  к о е т о  н е  е 
типична спа дестинация, 
но въпреки това има мно-
го записвания за предсто-
ящите празници. Дочува 
се, че се очакват и герман-
ци, като неорганизирани 

туристи. За тях се знае, 
че обичат сигурните дес-
тинации. Сега в момента 
България се очертава 
точно такава сигурна 
дестинация. Със сигурност 
се очаква повишаване ръста 
на немските туристи 
това лято. Би било добре, 
ако започнат да идват още 
сега по празниците. Лично 
на мен ми стана любопит-
но, че и за Великден се 
очакват такива гости у 
нас“, обясни Пулева.    

Що се отнася до Малта, 
според туроператорката, 
най-вероятно цената, 
определя предпочитание-
то на множеството бур-
газлии. Малко над хиляда 
лева е четиридневната 
екскурзия до там. Другият 
плюс е това, че все пак е 
близка дестинация. 

Пакетите, които се 
предлагат за там, са раз-
лични: част от тях са 
само със закуски, но има и 
такива, които предлагат 

и вечери. А и в островната 
държава не е скъпо и всич-
ко работи. Вероятно 
това е причината тя да 
бъде предпочитана, защо-
то със сигурност у нас има 
далеч по-скъпи спа дести-
нации, където за да отидеш, 
не са нужни самолетни 
билети. Но пък храната е 
био, предлагат се отбрани 
вина, не само за трапезата, 
но и за процедури за раз-
красяване. 

МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

Туристическо друже-
ство „Зелена Странджа“ 
подготвя две вълнуващи 
приключения сред при-
родата за всички люби-
тели на планинския 
туризъм. На 19 април те 
ще поведат желаещите 
към една от най-уникал-
ните природни забеле-
жителности на Стран-
д ж а  –  п е щ е р а т а 
Махарата.

Според организато-
рите, тази пещера е 
феномен без аналог в 
региона, който впечат-
лява с величието и съ-
вършенството си. По-
ходът ще премине през 
район, богат на редки 
растения като стран-
джанска зеленика и пирен. 

На връщане групата ще 
се отбие до панорамна 
площадка, от която се 
открива живописна 
гледка към река Резовска 
и съседна Турция.

Два дни по-късно – на 
21 април – „Зелена Стран-
джа“ ще предложи нова 
доза приключение, този 
път в Североизточна 
България. Участниците 
ще се отправят към 
Мадарското плато, къ-
дето ще преминат по 
малко познати, екзотич-
ни пътеки. По маршрута 
са включени забележи-
телности като Кюлев-
ченския фалос, Мадар-
ската крепост, скален 
манастир и прочутият 
барелеф Мадарски конник. 
Походът ще започне от 
село Кюлевча и ще пре-
мине през живописен 

кръгов маршрут с дъл-
жина около 10 километра. 
От високите скални 
венци ще се открият 
гледки към Шуменското 
плато и Стара планина.

От туристическото 
дружество уточняват, 
че походите не са свър-

зани с това, че тогава са 
великденските празни-
ци, а са част от ежегод-
ната им програма. Очак-
ванията са за силен 
интерес, въпреки че 
много хора се записват 
в последния момент, в 
зависимост от метео-
рологичните условия и 
личните си ангажимен-
ти.

Свои инициативи за 
пролетните празници 
организира и Туристи-
ческо дружество „Орло-
вец“ от Карнобат. По-
ходът им ще се състои 
на 13 април, Цветница, 
с маршрут към нос Еми-
не. По пътя участници-
те ще спрат в село Баня, 
за да посетят храм „Св. 
Илия“ – най-стария 
действащ православен 
храм в Бургаска област. 
След това ще продължат 
към нос Емине и антич-
ната крепост край Бяла.

„Около Великден пред-
почитаме да не плани-
раме походи – тогава е 
време за семейството. 
Но след празниците ще 
се отправим към Чепе-
ларе“, сподели Янка 
Горчева от ТД „Орловец“. 
Тя подчерта, че разход-
ките сред природата 
сближават хората и 
възпитават в любов към 
активния начин на жи-
вот: „На колкото пове-
че походи участваме, 
толкова по-силна става 
връзката помежду ни“. 

ПЛАНИНАРСКИ ЕМОЦИИ ЗА ПРОЛЕТНИТЕ ПРАЗНИЦИ:

„Зелена Странджа“ и ТД „Орловец“ с походи 
до природни и исторически забележителности

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Знаете ли коя птица 
снася яйце, по-малко от 
лещено зърно и коя е „от-
говорна“ за яйце с обем цели 
9 литра? Светът на перна-
тите крие удивителни 
рекорди – от миниатюрни 
чудеса до гигантски яйца, 
от което само едно може 
да изхранва дълго време 
цяла фамилия с омлет. 

Колибрито пчела е пти-
цата, която снася най-мал-
кото яйце в света. Това 
истинско джудже в царство-
то на птиците се среща 
само в Куба, дължината му 
е около 5-6 сантиметра, а 
яйцето ѝ е едва 6 милиметра 
и тежи 0.3 грама. Това е 
почти колкото едно грахо-
во зърно. 

Обратно на другия полюс, 
най-големите яйца в исто-
рията обаче не са на съвре-
менна птица. Те принадлежат 
на вече изчезналата „слон-
ска птица“ от Мадагаскар. 
Тези гиганти са снасяли 
яйца с дължината до 34 
сантиметра и обем от 9 
литра. Това са около 100 
кокоши яйца. 

В наши дни титлата за 
най-голямо яйце държи 
щраусът с дължина до 18 
сантиметра и тегло от 2 
килограма. Също много се-
риозна закуска. 

Освен по големината на 
яйцата, нека посочим и кои 
са най-продуктивни и кои 
най-малко. Започвам се те-
зи, на които няма как да 
разчитате за редовни хра-

нения. Кралският албатрос 
снася само по едно яйце, и 
то на всеки две години. 
Белоглавият лешояд по 
едно всяка година. Защо 
обаче е така? Тези големи 
птици инвестират много 
време и грижи в малкото, 
периодът на мътене е дълъг, 
развитието на ембриона е 
бавно, а след това пиленца-
та дълго време имат нужда 
от родителска защита. За 
тези величествени създания 
качеството определено е 
по-важно от количеството.

Домашните кокошки, 
чиито яйца най-често кон-
сумираме, са абсолютният 
рекордьор по продуктивност. 
При подходящи условия 
една кокошка може да снесе 
до 300 яйца годишно. Пъд-
пъдъците също не изоста-
ват от тях и снасят по 
едно яйце всеки ден. Техни-
те обаче са значително 
по-малки от кокошите. В 
дивата природа малайската 
джунглова кокошка може да 
снесе до 20 яйца наведнъж.

Виждаме, че птичият 
свят може да бъде много 
разнообразен – от миниа-
тюрен до гигантски, ико-
номичен или щедър, опор-
т ю н и с т и ч е н  и л и 
специализиран. Той винаги 
обаче е удивителен. Това все 
пак са единствените оста-
нали живи потомци на ди-
нозаврите, които милиони 
години властват над Земя-
та. Така че следващият път, 
когато видите яйце, се за-
мислете – в природата то 
може да бъде с размерите и 
на леща, и на диня.

От грахово зърно до 
футболна топка: Яйчени 
рекорди в птичия свят

Пещерата 
Махарата

ФОТО: ТД „ЗЕЛЕНА 
СТРАНДЖА“ ФОТО: ИНТЕРНЕТ

ТД „Орловец“ на поход от село Раклица до връх Илийца, заед-
но с ученици от у-ще „Хр. Ботев“

ФОТО: ЯНКА ГОРЧЕВА
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Паметна плоча на д-р Георги 
Барбутов бе открита в Камено

Ето и кои са наградените 
лекари:

ОБЩИНСКА ПРОГРАМА ЗА 
СКРИНИНГ, ПРОФИЛАКТИКА, 
РАННА ДИАГНОЗАИ ЛЕЧЕНИЕ 
НА МЕТАБОЛИТЕН СИНДРОМ/
ЗАТЛЪСТЯВАНЕ, АРТЕРИАЛНА 
ХИПЕРТОНИЯ И ПРЕДИАБЕТ 
(ПРИ ДЕЦА ОТ 7-14 И ОТ 15-18 
ГОДИНИ В ОБЩИНА БУРГАС 
2023-2025г.)

Училищни лекари
Д-р Стела Сивева
Д-р Димка Янкова
ОБЩИНСКА ЗДРАВНО-

ОБУЧИТЕЛНА ПРОГРАМА ЗА 
ПЪРВА ПОМОЩ

Д-р Диян Господинов

Д-р Стамен Пишев
Д-р Борис Таблов
ОБЩИНСКА ПРОГРАМА ЗА 

ПРЕВЕНЦИЯ, ПРОФИЛАКТИ-
КА И ЛЕЧЕНИЕ НА ГРЪБНАЧ-
Н И Т Е  И З К Р И В Я В А Н И Я , 
ЗАТЛЪСТЯВАНЕТО И НИСКА-
ТА ФИЗИЧЕСКА АКТИВНОСТ 
ПРИ ДЕЦАТА ОТ 7-14 ГОДИНИ 
В ОБЩИНА БУРГАС

Гл. м. с. Румяна Митева от 
ДКЦ 2

Манол Манолов - Кинези-
терапевт

ОБЩИНСКА ПРОГРАМА ЗА 
ПРОФИЛАКТИКА НА „МЪРЗЕ-
ЛИВОТО ОКО“ ПРИ ШЕСТГО-
ДИШНИТЕ ДЕЦА В ОБЩИНА 

БУРГАС
МЦ ОКСИКОМ
Д-р Борислав Червенаков
МЦ ЗА СПЕЦИАЛИЗИРАНА 

ПОМОЩ Д-Р ИВАНОВИ-МЛА-
ДОСТ

Д-р Таня Иванова
Д-р Гергана Миланова
Д-р Константина Кънчева
„ОЧНА КЛИНИКА Д-Р ХУ-

БАНОВ“
Д-р Фатме Тахир
ЗА ЦЯЛОСТЕН ПРИНОС ЗА 

РАЗВИТИЕТО НА ДЕТСКОТО 
И УЧИЛИЩНО ЗДРАВЕОПАЗ-
ВАНЕ В ОБЩИНА БУРГАС

Д-р Лорис Мануелян

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Изявени медицински специа-
листи, които работят по об-
щинските програми, свързани 
с превенция на детското 
здраве, бяха отличени от Об-
щина Бургас по повод профе-
сионалния им празник – Светов-
ния ден на здравето – 7 април. 

„Днес искаме да отличим 
медиците, които допринасят 
амбициозната програма в 
областта на превенцията в 
здравеопазването на община 
Бургас да достига до нашите 
най-малки съграждани. Бла-
годарим ви, че полагате неи-
моверни усилия за превенци-
ята и профилактиката на 
здравето на децата на Бургас. 

Честит празник!“, поздрави 
присъстващите медицински 
специалисти зам.-кметът по 
образование, здравеопазване, 
социални дейности и младеж-
ки политики Михаил Ненов. 

Гостите бяха поздравени 
от ученици от музикалните 
паралелки в бургаското сред-
но училище „Добри Чинтулов“.

Община Бургас от години 
разработва и надгражда 
програми за превенция и 
профилактика на детското 
здраве в детските градини и 
училищата, като се стреми 
да обхване най-честите за 
конкретната възраст забо-
лявания – мързеливо око, 
затлъстяване, гръбначни 
изкривявания и други. 

По време на церемонията 
бе връчена и награда за ця-
лостен принос в развитието 
на детското и училищно 
здравеопазване на д-р Лорис 
Мануелян – бивш зам.-кмет 
по здравеопазване, социални 
дейности и спорт в Община 
Бургас. Наградата от негово 
име прие д-р Таня Славова. 

На събитието, което се 
проведе в залата на Центъра 
за съвременно изкуство и 
библиотека, присъстваха още 
представители на Бургаски 
държавен университет „Проф. 
д-р Асен Златаров“, Сдружение 
на младите лекари – Бургас, 
директори на детски гради-
ни и училища и др.

Грамотите 
бяха връчени 

от замест-
ник-кмета по 

образование 
и здравеопаз-
ване Михаил 

Ненов 
ФОТО: ОБЩИНА 

БУРГАС

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

По случай Деня на здрав-
ния работник в град Ка-
мено бе тържествено 
открита паметна плоча 
на д-р Георги Барбутов – 
един от най-обичаните и 
уважавани лекари, рабо-
тили в общината. Плоча-
та е поставена на фаса-
дата на сградата на 
бившата „Здравна служба“ 
на улица „Димитър Бла-
гоев“ и е израз на призна-
телността към всеот-
дайния труд и приноса на 
д-р Барбутов към здраве-
опазването в региона.

Инициативата за по-
ставянето на паметната 
плоча е на Тракийското 
дружество в град Камено 
и е реализирана със съдей-
ствието на Община Ка-
мено и подкрепата на 
дарители. Д-р Георги 
Барбутов посвещава 32 
години от живота си на 
лекарската професия в 
община Камено. С всеот-
дайност, човечност и 
професионализъм той се 
грижи за здравето на 
поколения местни жите-
ли, оставяйки трайна 
следа в сърцата на всички, 
които са имали щастието 
да го познават.

„Откриването на всеки 
паметник, на всяка памет-

на плоча е израз на призна-
телност от поколенията 
към нашето минало“, 
подчерта в своето слово 
кметът на община Каме-
но Жельо Вардунски. Той 
отбеляза, че д-р Барбутов 
е не просто лекар, а човек 
с голямо сърце, посветен 
на хората и каузата на 
здравеопазването.

На събитието присъст-
ваха двете дъщери на д-р 
Барбутов – Антоанета 

Байчева и Дора Барбутова, 
председателят на Общин-
ския съвет – Камено Радослав 
Балтаджиев, общински 
съветници и представи-
тели на местната адми-
нистрация, членове на 
Тракийското дружество 
и множество граждани.

Церемонията завърши 
с поднасяне на венци и 
цветя в знак на призна-
телност към паметта 
на д-р Барбутов.

ПОКАНА

Управителният съвет  на ЗКПУ „Гея” гр.Каблешково, на основание чл.27, 
ал.1, т.1 от Устава на кооперацията и решение на УС от 04.04.2025 г., свиква 
Редовно общо годишно отчетно събрание, което ще се проведе на 26 Април 2025 
г. (събота) от 08:00 ч. в административната сграда на ЗКПУ „Гея“ , при следния

ДНЕВЕН РЕД
1.Приемане на дневния ред.
2.Избор на председател на  Общото събрание, протоколчик и комисия по 

преброяване на гласовете.
3.Приемане и освобождаване на нови член –кооператори.
4.Отчетен доклад за дейността на УС през 2024 г.

5.Отчетен доклад за дейността на КС през 2024 г.
6.Приемане на годишния финансов отчет за 2024 г. и неговото публикуване 

в търговския регистър.
7.Решение за получаване на целеви кредити от ДФ „Земеделие” и други 

кредитни институции.
8.Промяна устава на кооперацията.
9.Текущи.
В случай, че няма кворум на основание чл.17 ал.2 от закона за 

кооперациите, събранието ще се проведе 1 час по-късно на същата дата и място 
при същия дневен ред.

Управителен съвет на ЗКПУ”Гея”

По решение на своя УС, Съюзът на моряците ветерани  - Бургас с Булстат 102258121 свиква 

ОБЩО СЪБРАНИЕ на 09.04.2025 г./Сряда/ От 11:00ч.

в Клуба на моряка на пл. „Царица Йоана“ № 9 с дневен ред: приемане на годишен отчет за дейността на СМВ, приемане на годишен 
финансов отчет за 2024, доклад на контролно-ревизионната комисия, избор на Управителен съвет, Председател и Контролно-ревизион-
на комисия и точка разни.

Председател на УС П.Василев

 МИНИСТЕРСТВО НА ВЪТРЕШНИТЕ РАБОТИ

На основание чл.3, чл.4, ал.1, чл.5, ал.1, чл.6 и чл.7, ал. 2 от Наредба № 7 от 
14.11.1997 г. за продажба на движими вещи – частна държавна собственост, 

издадена от министъра на финансите и чл. 33, т.9 от Закона за Министерството 
на вътрешните работи

О Б Я В Я В А :

На 29.04.2025 г. от 09:00 ч. в сградата на Регионална дирекция „Пожарна 
безопасност и защита на населението” – Бургас, ул. „Александър Велики” № 37 Б, 
ще се проведе търг с тайно наддаване за продажба на употребявана извънщатна 
транспортна техника и машини.

Условия за участие в търга:

1.Кандидатите подават в запечатан плик попълнената си оферта за участие в търга 
в срок до 15:00 часа на 28.04.2025 г. в сградата на РДПБЗН – Бургас.

2.За участие в търга, участниците заплащат депозит в размер на 10% от началната 
тръжна цена на вещите, за които се кандидатства. Депозитът се внася по банкова 
сметка на РДПБЗН - Бургас: IBAN BG51UNCR70003323406459. В платежното 
нареждане за депозита следва да бъде посочено за кой/кои номер/а от вещите 
се внася той.

3.Към офертата си, кандидатите представят копие от документ за самоличност 
(за физически лица) или удостоверение за съдебна регистрация (за юридически 
лица) и документ за внесен депозит за всяка от вещите, за които се кандидатства.

Оглед на техниката може да бъде извършен всеки работен ден от 16.04.2025 г. до 
28.04.2025 г., включително от 10:00 ч. до 12:00 ч. на следните адреси : 

- за тръжни № 2, 5, 8, 9, 10, 11, 12 и 13  – гр. Бургас, ж. к. „Меден рудник”, 
Промишлена зона (разклон за м. с. „Върли бряг”);

- за тръжни № 1 и 3 – гр. Бургас, Промишлена зона „Юг – Запад”, ул. „Димитър 
Еленов” № 5;

- за тръжни № 4, 6 и 7 – гр. Айтос, ул. „Иван Комитов” № 28.

Списъкът с предлаганите на търг движими вещи е изложен в сградата на РДПБЗН 
- гр. Бургас, ул. „Александър Велики” № 37 Б.
Спечелилият търга участник заплаща останалата част от предложената цена в 
срок до 3 работни дни от датата на обявяване на резултатите от търга по сметка 
на РДПБЗН – Бургас.

При неплащане в посочения срок, внесеният депозит се задържа.

За допълнителна информация: тел. 056/856 986 и 056/856 987.

ПОКАНА

На основание чл.26 ал.1 от Устава на ЗК “Напредък” с . Козаре , обл. 
Бургас УС с решение на заседание от 06.03.2025г . с Протокол № 
75 свиква ГОДИШНО ОТЧЕТНО СЪБРАНИЕ на  03.05.2025г. от 9.30 
часа в гр. Карнобат  в бившата зала на БЗНС при следния

ДНЕВЕН РЕД:
1. Годишен отчет за дейността на УС  на кооперацията за 2024година

Докл. Я.Стоев
2. Годишен финансов отчет  на кооперацията за 2024година .   

Докл. В. Ташева
3. Отчет за дейността на Контролния  съвет за 2024 година.

Докл. С.Димитрова

4. Вземане на решение за разпореждане с недвижими имоти на 
кооперацията.

Докл. Я.Стоев
5. Утвърждаване условията за арендуване на земята.

Докл. Я.Стоев

Ако не се явят  необходимия брой  членове, събранието се 
провежда 1 час по късно, независимо от броя на присъства-
щите, съгласно чл.17 ал.2 от Закона за кооперациите.
От Управителния съвет

Инициативата е на Тракийското дружество в Камено
ФОТО: ФБ

ПОКАНА

УС НА  ЗПК „БЪДЕЩЕ“ – БУРГАС, ж.к. Меден  Рудник   СВИКВА  ОБЩО ГО-
ДИШНО ОТЧЕТНО   СЪБРАНИЕ  НА КООПЕРАЦИЯТА,  което  ще се проведе на 
29АПРИЛ   2025 година / вторник/ от 17.00 часа в салона  на  ЧИТАЛИЩЕ“ 

ХРИСТО  БОТЕВ“  кв.  ПОБЕДА при  следния
ДНЕВЕН  РЕД:

1.Допълнения към  Устава  на  кооперацията.
2.Приеманеотчета  на УС за  дейността     през  2024 год.
3.Приемане  отчета  на  КС   за 2024год.
4.Приемане на Годишния финансов отчет на  кооперацията за 2024 година.
5.Вземане на решение за размера  на  рентата и дивидентите.

6.Вземане  на решение за продажба на ДМА/земя  и складови помещения/.
7.Вземане  на  решение   за отпадане отговорността на  УС и  Председате-
ля, за   отчетните  резултати.
8.Вземане  на   решение  Кооперацията  да  участва  в  Европейски  про-
грами.
9.Други.
При  липса  на  кворум, събранието  ще се  проведе на  същото  място , 
един  час по- късно.

От ръководството на  УС И  КС  на ЗПК“ БЪДЕЩЕ“ 
Тел: 056 85 22 64;0877 356 426
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Новата апаратура е поредна стъпка към съвременна и по-
качествена болнична помощ за гражданите на община Айтос

Прецизна диагностика с най-
модерен скенер в МБАЛ – Айтос

Навръх празника на ме-
диците 7 април НП научи 
добрата новина. На 11 април, 
в 11.30 часа, с тържествен 
водосвет, „МБАЛ Айтос“ 
ЕООД посреща нова меди-
цинска апаратура в Отде-
лението по образна диагно-
стика. Събитието ще е в 
сградата на „МЦ І“ ЕООД, в 
която е ситуирано отделе-
нието. Голямата новина за 
лекари и пациенти е, че с 
общински средства е закупен 
нов компютърен томограф 
(скенер). Със средства на 
болницата допълнително 
е закупен и инжектор (за 
изследване с контрастно 
вещество). Скенерът вече 
функционира в Отделение-
то по образна диагностика, 
новината съобщи управи-
телят на „МБАЛ Айтос“ 
ЕООД Златина Иванова.

След емоционален поздрав 
към медиците за професио-
налния им празник, събити-
ето коментира кметът 
Васил Едрев. „Това е инвес-
тиция в здравето, инвес-

тиция в полза на граждани-
те на общината. Новата 
апаратура ще улесни рабо-
тата на лекарите и ще 
повиши качеството на 
диагностиката. 

Здравеопазването е сред 
първите приоритети на 
Община Айтос. И аз вярвам, 
че с поетапното обновява-
не на сградния фонд и оси-
гуряването на съвременно 
оборудване в различните 
болнични отделения, се 
създават все по-добри ус-

ловия за лечение и осигуря-
ване на адекватна медицин-
ска помощ в МБАЛ – Айтос“, 
заяви градоначалникът.

Ще припомним, че преди 
две години Детско отделе-
ние на айтоската болница 
беше цялостно ремонти-
рано, обзаведено и оборуд-
вано по първия за страната 
проект „Светулка“ на 
Фондация „За доброто“. 
Инвестирани са и над 300 
хил. лв. по проект в ремон-
та на Инфекциозно отде-

ление – второто в областта, 
което обслужва пациенти 
не само от общините Айтос 
и Руен, но и от съседните 
Карнобат и Сунгурларе. 
Последва изграждането на 
нов външен асансьор и ре-
монти във Вътрешно от-
деление. Новата апаратура 
в Отделението по Образна 
диагностика е поредната 
стъпка към съвременна и 
по-качествена болнична 
помощ за гражданите на 
община Айтос.

Сдружение "Местна ини-
циативна група - Айтос" 
организира и проведе две 
срещи за консултиране и 
обществено обсъждане на 
Стратегията за Водено от 
общностите местно разви-
тие за програмен период 2023 
- 2027 г. за територията на 
Сдружение "Местна инициа-
тивна група - Айтос":

- на 08.04.2025 г. в сградата 
на Народно читалище "Про-
буда 1929 г.", с. Мъглен, общи-
на Айтос.

- на 09.04.2025 г. в сградата 
на Народно читалище "Петър 
Житаров 1928 г.", с. Караново, 
община Айтос.

Целта на информационни-
те събития е да се консул-
тира местната общност във 
връзка с подготовката на 

Стратегия за Водено от 
общностите местно разви-
тие (СВОМР) за програмен 
период 2023 - 2027 г. за тери-
торията на Сдружение 
"Местна инициативна група 
- Айтос". 

С разработената Стра-
тегия за Водено от общно-
стите местно развитие за 
програмен период 2023 - 2027 
г.,  Сдружение "Местна ини-
циативна група - Айтос" ще 
кандидатства за предоста-
вяне на безвъзмездна финан-
сова помощ по интервенция 
II.Ж.5 „Изпълнение на опера-
ции, включително дейности 
за сътрудничество и тяхна-
та подготовка, избрани в 
рамките на стратегията за 
местно развитие“ от Стра-
тегическия план за развитие 

на земеделието и селските 
райони на Република България 
за периода 2023–2027 г.

Консултирането се осъ-
ществи чрез две обществени 
обсъждания под формата на 
информационни конференции, 
на които местното население 
се запозна с проекта на Стра-
тегия за Водено от общно-
стите местно развитие за 
програмен период 2023 - 2027 
г. за територията на Сдру-
жение "Местна инициативна 
група - Айтос". Присъства-
щите бяха запознати с по-
ставените цели на страте-
гията и приоритети за 
развитие на територията. 

Представени бяха вклю-
чените в стратегията мер-
ки и дейности за всяка фи-
н а н с и р а щ а  п р о г р а м а 

поотделно, фи-
нансов план и индикатори. В 
обществените обсъждания, 
взеха участие представите-
ли на всички заинтересовани 
страни от местната общност.

Всички участници имаха 
възможност да участват в 
обсъждането и да задават 
въпроси по проекта за Стра-
тегия за Водено от общно-
стите местно развитие за 
програмен период 2023 - 2027 
г. за територията на Сдру-

жение "Местна инициативна 
група - Айтос".

Настоящата публикация 
е осъществена с финансовата 
помощ на Европейски земедел-
ски фонд за развитие на сел-
ските райони във връзка със 
Споразумение за изпълнение 
на Стратегия за Водено от 
общностите местно развитие 
№ РД50-146/21.10.2016 г. по 
подмярка 19.4.”Текущи разходи 

и популяризиране на страте-
гия за Водено от общностите 
местно развитие” на мярка 19 
„Водено от общностите мест-
но развитие” на Програмата 
за развитие на селските райо-
ни за периода  2014 – 2020 г.

п.к. 8500 град Айтос, общи-
на Айтос, област Бургас, ул.” 
Васил Левски ” № 2

www.mig-aytos.com; моб.тел. 
+359 886 881 212 ; e-mail: mig_
aytos@abv.bg

Компютърен томограф – снимката е илюстративна
ФОТО: НП

По проект „Светулка“ изцяло обновено е Детско отделение
ФОТО: НП

Инвестирани 
са над 300 
хил. лв. за 

реновиране на 
Инфекциозно 

отделение                                                                                                        
ФОТО: НП

СНЦ "МЕСТНА ИНИЦИАТИВНА ГРУПА 
- АЙТОС" С ДВЕ ОБЩЕСТВЕНИ ОБСЪЖ-
ДАНИЯ НА СТРАТЕГИЯТА ЗА ВОДЕНО 
ОТ ОБЩНОСТИТЕ МЕСТНО РАЗВИТИЕ

Обсъждането 
в село Кара-
ново

ФОТО: НП
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НЧ „Васил Левски 1859“ спечели проект по Програма „Читалища“ на МК

Обновяват читалищната среда с техника от ново поколение
НЧ „Васил Левски 1969“ – Ай-

тос се поздрави с два одобрени 
за финансиране проекта, и 
двата изключително важни за 
бъдещето на айтоската кул-
турна институция.

По първия проект читали-
щето обогати библиотечния 
си фонд със 114 нови заглавия. 
Особено важен за технологич-
ното обновяване на читалищ-
ната среда се оказа вторият 
проект. 

През 2024 г. екипът на чита-
лището участва с проектно 
предложение в конкурсната 
сесия за предоставяне на фи-
нансова подкрепа по Програма 
„Читалища“ към Министер-
ството на културата. Програ-
мата е насочена към подкрепа 
на дейностите на читалищата 
в населените места и за подо-
бряване на технологичната 
среда. Основната цел е да се 
подпомогнат и развият кул-
турните, образователните и 

социалните дейности, които 
читалището изпълнява в под-
крепа на местната общност.

Проектът на айтоското 
читалище, който включва 
дейности като закупуване и 
монтаж на аудио-, осветител-
на и компютърна техника, на 
стойност 20 540 лв., беше сред 
сравнително малкото в стра-
ната, одобрени за 100-процен-
тово финансиране. Той над-
г р а ж д а 
друг един проект – „Обзавеж-
дане и оборудване за читали-
щата на територията на об-
щина Айтос", по Стратегията 
на МИГ-Айтос, по който чита-
лището получи една част от 
необходимата нова техника. 

Финансирането по новото 
проектно предложение осигу-
рява липсващите елементи от 
аудио- и осветителната сис-
теми, за да бъдат те реално 
въведени в експлоатация. Ви-
дяхме новодошлите кашони с 

о п а к о в а н а т а 

техника от ново поколение – 
активни и мониторни тонко-
лони, 12-канален инсталационен 
димер за осветителната сис-
тема, кабели и конектори за 
захранване и управление, ак-
тивна басова тонколона, пре-
носими компютри и др.

Финансирането е осигурено, 
подписан е протоколът за 
представената налична тех-
ника. Предстои монтаж, на-
стройка и обучение за експло-
атация – дейности, които също 
са включени в проекта, научи-
хме от секретаря на читали-
щето Цветелина Драгиева.

Според Драгиева, очаквани-
те резултати са по-качестве-
но озвучаване и по-модерно 
художествено оформление на 
многобройните и жанрово 
разнообразни събития на чи-
талището.

Използването на съвремен-
ното технологично оборудване 
ще повлияе върху качеството 
на продукциите на читалищ-
ните състави и ще повиши 
интереса към читалищните 
програми. То е и възможност 
за привличане на жанрово раз-
нообразни събития, както и за 
разширяване на мрежата от 
творчески контакти.

НЧ „Васил Левски 1869“ има 
срок за реализация на своите 
дейности в периода на програ-
мата до началото на октомври 
2025 г.

На 14.04.2025 г., от 11.30 
часа, в двора на „МБАЛ-
Айтос“ ЕООД.

Пред нас са светли 
Великденски празници 
– нека са пълни с надеж-
да и вяра. Да бъдат 
сплотени и изпълнени 
със здраве!

В навечерието на Ве-
ликден, празникът на 
доброто, няма по-въл-
нуваща кауза от тази 
да зарадваш хората в 
нужда и да предизвикаш 
тяхното слънчево на-
с т р о е н и е .  Н а ш и т е 
„Продавачи на усмивки“ 
отново ви канят на 
великденски базар с 
домашно приготвени 
вкусотии, които ще 

продават, за да съберат 
средства и да стоплят 
сърцето на бебе Васи.

Той е само на 1 година 
и 6 месеца – едно слън-
чево дете, което сега се 
бори за най-ценното – 
живота си. Вместо да 
прави първите си стъп-
ки и да изговаря първи-
те си думи, то прекарва 
дните си в болнична 
стая, заобиколено от 
апарати и медикаменти. 
Доказана е диагнозата 
– остра миелоидна лев-
кемия. Детето беше 
прието по спешност в 
УМБАЛ „Проф. д-р Сто-
ян Киркович“, а след 
това транспортирано 
с линейка до УМБАЛ 
„Свети Георги“ в Плов-

див, в отделението по 
детска хематология. 
Лечението, което тряб-
ва да проведе, е химио-
терапия – изключител-
н о  т е ж к а  и 
изтощителна за едно 
толкова малко дете, но 
това е единственият 
му шанс да живее

Започнало е лечение 
с химиотерапия в ис-
танбулска болница, след 
това ще се извърши 
трансплантация на 
костен мозък, което 
може да спаси живота 
на бебе Васи.

Станете част от 
Великденската магия 
на добрите дела!

„МБАЛ Айтос“ ЕООД

ПОКАНА

За свикване на редовно общо събрание на Сдружение с нестопанска 
цел Ловно-рибарско дружество „Сокол“ гр. Айтос.

Управителния съвет на сдружение ловно -рибарско дружество 
„Сокол“ гр. Айтос със седалище гр. Айтос ул. Васил Левски 1 , на 
основание чл.26 от Закона за юридическите лица с нестопанска цел и 
чл.30 ал.22 от устава на сдружението свиква общо отчетно събрание 
на Сдружение ловно-рибарско дружество „Сокол“- Айтос, което ще 
се проведе на 10.05.2025г. /събота/ от 10.00ч. в заседателната зала 

на дружеството на ул. Цар Освободител 15а ет.2
1.Установяване на легитимността на членовете.
2.Отчет на УС за дейността и финансите на сдружението през 2024г.
3.Отчет на КС за дейността му през 2024г.
4.Приемане на годишен план за дейността на Сдружението през 2025г.
5.Приемане на бюджет за 2025-2026г.
6.Определяне размера на членски внос, встъпителен членски 

внос и такса риболов на яз. Парка за 2026г.
7.Разглеждане на молба от ЛД Ръжица.
8.Разни.

Кооперация “ВККЧЗС- АЕТОС“- гр. Айтос
гр. Айтос, ул. „Богориди“ № 6, тел./факс 0558 2 27 49

е-mail: vzka_aetos@mbox.contact.bg

П О К А Н А

   На основание на чл.16, ал.1 от Закона за кооперациите /ДВ бр.13 
от 11.02.2003 г./ и чл.21 и 22 от Устава на Кооперация “ВККЧЗС-АЕТОС“ 
гр. Айтос, Управителният съвет на кооперацията Ви кани на редовно 
Годишно отчетно изборно събрание за 2024 година, което ще се 
проведе на 26.04.2025  година /събота/ от 17.30 часа в ресторант 
“Аетос“, гр. Айтос, ул. Гарова, при следния дневен ред: 

1. Утвърждаване на решения на Управителния съвет за приемане 
на нови и освобождаване на член- кооператори /по тяхна молба/.

2. Отчетен доклад на Управителният съвет за 2024 г.
3. Отчетен доклад на Контролният съвет за 2024 г.
4. Проект на Решения на Общото събрание.
5. Приемане на годишният финансов отчет за 2024 г.
6. Доклад на мандатната комисия.
7. Вземане на решения от Общото събрание.

8. Избор на ръководни органи на кооперацията, Председател, 
Управителен съвет и Контролен съвет. 

Материалите за Годишното отчетно изборно събрание: 
- Баланс
- Отчет за приходите и разходите
- Отчет за паричния поток
- Отчет за собствения капитал
са на разположение на всеки член кооператор желаещ да се 

запознае с тях, в сградата на кооперацията на ул. „Богориди“ № 6 в 
гр. Айтос от 10.04.2025 год.

   При липса на кворум съгласно чл.17, ал.2 от Закона за кооперациите 
/ДВ бр.13/2003 год./ и чл.24, ал.2 от Устава на кооперацията, 
събранието ще се проведе един час по- късно независимо от броя на 
присъстващите член кооператори на същото място.

За справка тел. : 0558/ 2-27-49 и на адрес: гр. Айтос, ул. „Богориди“ № 6

10.03.2025 г.
Председател на К“ВККЧЗС-АЕТОС“
гр. Айтос Дянко Дянков

ОБЯВА
Търси се тракторист на трудов договор. Бонуси.
Тел. за връзка: 0878/ 19 27 38

"АЙТОС-АВТОТРАНСПОРТ" ЕООД - ГРАД АЙТОС
Търси да назначи двама шофьори за Автогара – Айтос.
Повече информация на тел. 0879 29 77 22

ЗКПУ „МЪГЛЕН“ с. МЪГЛЕН
П О К А Н А

На основание чл. 16, ал. 1 и ал. 3, т. 1 от Закона за кооперациите 
и чл. 26, ал. 1 и 2 от Устава на кооперацията, Управителния съвет на:

ЗКПУ „МЪГЛЕН“ с. МЪГЛЕН
С В И К В А

Общо годишно отчетно Събрание на кооперацията, което ще 
се проведе на 26.04.2025 год. от 09.00 часа в ЧИТАЛИЩЕТО на с. 
МЪГЛЕН, общ. АЙТОС при следния:

Д Н Е В Е Н  Р Е Д
1. Приемане и освобождаване на член- кооператори.
2. Доклад на УС на ЗКПУ „Мъглен“ с. Мъглен за 2024 год.
3. Приемане на Годишния Финансов Отчет за 2024 год.

4. Заключение на КС по Отчета на УС, Годишния счетоводен отчет 
и доклад за контролната дейност през 2024 год.

5. Вземане на решение от Общото Събрание като упълномощава 
УС и Председателя на кооперацията за сключване на договори за 
сделки и Кредити с ДФЗ, Разплащателна агенция, Банки, Юридически 
и физически лица и други, за закупуване на ЗЕМЯ и ДМА, включително 
и срещу ипотекиране на недвижими имоти.

Да учредява обезпечения по кредити със залози и ипотеки с ДМА.

При липса на кворум, на основание чл. 17, ал. 2 от ЗК събранието ще 
се проведе един час по- късно от 10:00 часа, на същото място и при същия 
Дневен ред независимо от броя на присъстващите член- кооператори.

УС на ЗКПУ „Мъглен“ с. Мъглен
Тел. за връзка: 05536/ 2288/ 0886/983301

Аудио - осве-
тителната и 
компютърна 
техника, на 
стойност 
20 540 лв. пред-
стои да бъде 
разопакована и 
монтирана

ФОТО: НП

Народно чита-
лище „Васил 

Левски 1869“ 
ФОТО: НП

Технологично оборудване ще повлияе върху качеството на продукциите на читалищните 
състави                                                                                                                                                                                       ФОТО: НП

Малките 
„Продавачи на 
усмивки“ Ви 
канят на поред-
ното издание на 
благотворител-
ния базар 2025                                            
ФОТО: НП

„Подари усмивка“! Благотворителна 
кауза на „МБАЛ-Айтос“ ЕООД
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Айтозлията е посветил целия си съзнателен живот на Отечеството 
и българската армия

П О К А Н А

На основание чл.16, ал.3, т.4 от ЗК и с протокол № 2/ 28.03.2025 
год. Управителния съвет на ЗКПУ „Житен клас“ с. Малка поляна 
СВИКВА Годишно отчетно събрание на 26.04.2025 г. от 9.00 часа 
в с. Малка поляна- Стопански двор, при следния 

Д Н Е В Е Н  Р Е Д:

1. Приемане и освобождаване на член- кооператори по тяхна молба.
2. Отчетен доклад за дейността на УС за 2024 г.
3. Отчетен доклад за дейността на КС.

4. Приемане на годишен финансов отчет за 2024 г.
5. Освобождаване на председателя на кооперацията, членове на 

УС и на КС от отговорност за едногодишната им дейност.
6. Вземане на решение за получаване на кредити и субсидии от 

ДФ „Земеделие“ и други кредитни институции.
7. Упълномощава УС за продажба и отдаване под наем на ДМА.
8. Текущи. 

При липса на кворум, събранието ще се проведе един час по- 
късно, на същото място, и при същия дневен ред.

УПРАВИТЕЛЕН СЪВЕТ 

ОБЩИНА АЙТОС
ПОКАНА

За публично обсъждане на проекта за бюджет на Община 
Айтос за 2025г.

УВАЖАЕМИ ГРАЖДАНИ,
Кметът на Община Айтос, на основание чл.84, ал. 6 от Закона за 
публичните финанси, отправя покана към жителите на общината, 
представители на бизнеса, НПО и всички заинтересовани страни 
за публично обсъждане на проекта на бюджет за 2025 г.
Материалите, представящи основните бюджетни показатели 
ще бъдат публикувани на 17.04.2025г., на официалния сайт на 

Община Айтос www.aytos.bg.
Публичното обсъждане ще се проведе на 24.04.2025 г., от 14:00 
часа в Заседателната зала на Община Айтос, находяща се в гр. 
Айтос, ул. ”Цар Освободител” №3.
Писмени становища и предложения по темата на обсъждането 
могат да се изпращат на адрес: гр. Айтос, ул.”Цар Освободител” 
№ 3, да се депозират в Центъра за обслужване на гражданите 
в Общината, както и на електронната поща на Община Айтос – 
obshtina@aytos.bg

Васил Едрев
Кмет на Община Айтос

Паметна плоча за 130 г. от рождението на полк. 
Кирил Христов откриват в Айтос на 25 април

Паметна плоча с барелеф 
по повод 130 години от рож-
дението на един забравен 
герой от Първата световна 
война – полковник Кирил 
Христов Димитров, ще бъде 
открита на 25 април 2025 г., 
в 11.00 часа, на фасадата на 
Военен клуб – Айтос.

Полк. Кирил Христов е 
роден в град Айтос на 26 април 
1895 г. в занаятчийско семей-
ство, което има още две деца 
– Димитър и Апостол. Ай-
тозлията е посветил целия 
си съзнателен живот на 
Отечеството и на българ-
ската армия, автор е на ре-

дица трудове на военна и 
военноисторическа темати-
ка, пише изследователят на 
живота и делото му Георги 
Кременаров. 

Кирил Христов ще преми-
не през всички стъпала на 
военната йерархия, ще напи-
ше серия от книги, посвете-
ни на българската армия и 
военното дело, ще създаде 
собствена национална док-
трина, наречена „идеология 
на родолюбието“ (особено 
актуална и днес), ще участва 
във войните за национално 
обединение като се издигне 
до полковник и командир на 
легендарния Десети пехотен 
Родопски полк в годините на 
Втората световна война и 
време на илюзорното и нес-
бъднало се национално обе-
динение, ще преживее Деде-
агачкия метеж, ще премине 
през месомелачката на „На-
родния съд“, където сякаш 
роден под щастлива звезда, 

ще се размине с доживотен 
затвор, ще мине през българ-
ската Голгота – лагера на 
остров Персин (по-известен 
като Белене) и ще остане 
жив. След като прекара 14 
години из затворите и лаге-
рите (без да знае утрешният 
му ден дали няма да бъде по-
следен), ще завърши живота 
си като мияч на улични шах-
ти и продавач на лотарийни 
билети, за да бъде накрая 
забравен от потомците и 
името му покрито с пелена-
та на забравата. Кирил Хри-
стов си отива от този свят 
на 5 декември 1961 г.

Идейният проект и изра-
ботването на паметната 
плоча са дело на скулптора 
Христо Митев от Добрич, 
който е автор и на Памет-
ника на загиналите във вой-
ните айтозлии пред сграда-
та на Община Айтос. Идеята 
за паметния знак е на Ини-
циативен комитет „Воинска 

памет“ – Айтос с председател 
Иван Иларев и СОСЗР – Айтос 
с председател Ончо Ончев. 
Плочата ще бъде монтирана 
на фасадата на Военния клуб 
на 24 април.

Събитието е част от 
Кампания 2025 г. на МО и ИА 
„Военни клубове и военно-
почивно дело“ за 140 години 
от създаването на един от 
най-прославилите се и леген-
дарни полкове в нашата во-
енна история – Десети пехо-
тен Родопски полк, създаден 
с Указ на княз Батенберг през 
далечната 1885 г. 

По информация на Георги 
Кременаров, потомък на 
Петко Кременаров от Десе-
ти пехотен Родопски полк, 
удостоен със Специалната 
награда „Герой на съвреми-
ето“, учредена в рамките на 
Кампания 2025 на МО за 
„Принос в осъществяване 
на приемственост“.

На 01.04.2025 г. приклю-
чиха дейностите по проект 
„Укрепване на капацитета 
на Община Айтос за предос-
тавяне на социални услуги“ 
по процедура чрез директ-
но предоставяне на безвъз-
мездна финансова помощ 
„BG05SFR002.-2.002 “Укреп-
ване на общинския капаци-
тет“ по програма „Развитие 
на човешките ресурси 2021-
2027“ финансирана от Ев-
ропейски социален фонд 
плюс на стойност 88 811.00 
лв.

Проектните дейности 
се изпълняваха в продълже-
ние на година – от 01.04.2023 
г. до 01.04.2025 г.

Изпълнена беше общата 
цел на проекта – да се подо-
бри равният и навременен 
достъп на жителите на 
община Айтос до качест-
вени социални услуги чрез 
реформирането на систе-
мата на социалните услуги 
и улесняването на преходи-
те към новите механизми 
на местно ниво, чрез разви-
тие и укрепване на капаци-

тета на  общинските слу-
ж и т е л и  и  с е  с ъ з д а д е 
фронт-офис за предоста-
вяне на информация и на-
сочване на потребителите 
на социални услуги.

Постигнатите резулта-
ти по проекта са:

Обособен фронт-офис 
(ремонтирано и оборудвано 
помещение) в „Общински 
център за социални и здрав-
ни услуги“ за информиране, 
насочване, и консултиране 
на лицата към подходяща-
та за тях услуга

Проведен подбор за на-
значаване на персонал във 
фронт-офиса на община 
Айтос

Назначен персонал - два-
ма социални работници за 
изпълнение на задължени-
ята и отговорностите на 
общините по Закона за со-
циалните услуги (ЗСУ ЗЛП, 
ЗХУ, в частта, свързана с 
насочването на общините 
за ползване на социални 
услуги.

Проведени три обучения 
и обучени 15 човека

Повишен капацитет на 
служителите на ОЦСЗУ в 
община Айтос

Проведени разяснително-
информационни кампании 
за предоставяне на личната 
помощ, социалните и ин-
тегрирани здравно-социал-
ни услуги  а територията 
на общината

Изготвен анализ на по-
требностите от социални 
услуги в община Айтос

Популяризиран фронт-
офис и разпространена 
информация за дейността 
му.

Реализирането на проек-
та подобри ефективност-
та и устойчивостта на 
системата за предоставя-
ните социални услуги от 
община Айтос. Подпомогна 
укрепването на капацитета 
на общината в изпълнение-
то на правомощията и по 
Закона за социалните услу-
ги (ЗСУ), Закона за хората 
с увреждания (ЗХУ) и Закона 
за личната помощ (ЗЛП) и 
свързаните с тях реформи.

Паметният знак ще бъде монтиран на фасадата на Военен 
клуб – Айтос                                                                                                 ФОТО: НП

Идеен проект на паметната 
плоча с барелеф         ФОТО: НП

Успешно приключи проект
„Укрепване на капацитета на Община Айтос за предоставяне на социални услуги“



Мъжкият отбор на БК „Вихър“ 
– Айтос записа драматичен 
домакински успех
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Айтоският тим се наложи над лидера в класирането в ББЛ - Б група

Пълна и екзалтирана, зала 
„АЕТОС“ поздрави невероят-
но храбрия мъжки отбор на 
Баскетболен клуб „Вихър“ – 
Айтос след победата му над 
водача в класирането, в 
първенство ББЛ - Б група – 
„Локомотив“ (Пловдив).

„Това е голям успех на нашия 
клуб и в частност на мъжкия 
ни отбор. Победихме първите 
във временното класиране, 
един кръг преди края на шам-
пионата. Отдавна си бяхме 
осигурили място в плейофи-
те, но сега очакваме да видим 
кой ще е противникът. За-
щото треньорът на „Локо-
мотив“ (Пловдив), и коорди-
натор за региона, направи 
така, че краят на шампиона-
та да не зависи от нас. Оказа 
се, че няма да играем в послед-
ния кръг. Ще почиваме, макар 
че трябваше да почиваме 
преди три кръга“, коментира 
успеха и разочарованието си 
след домакинския успех, тре-
ньорът Дечо Коешинов.

В напрегнат двубой от ре-
довния сезон на Б група „Юг“, 
на свой терен отборът на 
„Вихър“ записа драматична 
победа с 80 на 78 над лидера във 
временното класиране „Локо-
мотив“ (Пловдив) Б.

Последната четвърт за-
почна с 4 точки аванс за 
отбора на „Локомотив), но 
домакините успяха да стигнат 
до пълен обрат след много 
силна последна част.

Йордан Киров беше над 
всички за „Вихър“ с 16 точки, 
5 асистенции и 4 борби, след-
ван от Иван Долапчиев, който 
добави в актива на „Вихър“ 14 
точки, 4 асистенции и 3 борби. 
За пловдивчани Владислав 

Петров се отличи с 26 точки, 
3 асистенции и 2 борби.

В последния кръг на пър-
венство на ББЛ - Б група, 
нашият баскетболен тим 
няма да има възможността 
да покаже спортен хъс и 
талант, но победата над 
лидера доказа, че БК „Вихър“ 
– Айтос си връща старата 
слава на фаворит в региона, 
и тепърва ще се налага с още 
победи в групата.

Отбелязването на Меж-
дународния ден на ромите 
беше урок по човечност, 
култура и съпричастност

На 8 април Младежки 
център – Айтос и ученици-
те от ОУ "Христо Ботев" 
с. Пирне отбелязаха Меж-
дународния ден на ромите 
с вълнуваща празнична 
програма, която събра 
възпитаниците на учили-
щето, учители, родители 
и много гости в препълне-
ната зала на НЧ “Пробуда 
1925”. 

Събитието започна с 
презентация за историята, 

културата и приноса на 
ромската общност, пред-
ставена от Младежки клуб 
към Младежки център – 
Айтос. Младите лектори 
поставиха началото на 
празника с вдъхновяващи 
послания за толерантност, 
разбиране и приемане.

Програмата продължи с 
красивите и синхронизира-
ни изпълнения на Мажо-
ретния състав на учили-
щ е т о ,  в о д е н  о т 
преподавателката Станка 
Колева. След тях на сцена-
та се изяви вокалната 
група с ръководител Мари-

ян Вълчев с вдъхновяващи 
песни за приятелството. 
Публиката беше пленена и 
от танцовите изпълнения, 
подготвени от ръководи-
теля Мима Георгиева и 
нейните възпитаници – 
истински празник за сети-
вата, изпълнен с ритъм, 
колорит и енергия.

Кулминация на празнич-
ната програма беше драма-
тизацията "Легенда за 
рома",  подготвена от 
учениците с ръководители 
Ирина Богданова и Росица 
Рачева. С много емоция, 
талант и сценично при-
съствие децата разказаха 
за произхода и съдбата на 
ромския народ, подчерта-
вайки важността на ува-
жението към различията 
и силата на културната 
идентичност.

Събитието завърши с 
аплодисменти в залата и 
усмивки на сцената – дока-
зателство, че когато де-
цата получат подкрепа и 
възможност да изразят 
себе си, те могат да вдъх-
новяват и обединяват.

Сърдечни благодарности 
към фотографа Пламена 
Тонева (PT.Photography & 
Design), която улови най-
красивите мигове от изя-
вата на младите таланти, 
както и към Парти център 
"Фиеста" за прекрасната 
украса, която допринесе за 
празничния дух на събити-
ето. В Пирне, отбелязва-
нето на Международния 
ден на ромите беше не 
просто празник, а урок по 
човечност, култура и съ-
причастност.

Да пребо-
риш лидера

ФОТО: НП

Треньорът 
Дечо 
Коешинов 
и кметът 
Васил Едрев 
по време на 
мача в зала 
„Аетос“

ФОТО: НП

БК „Вихър“ 
– Айтос си 
връща ста-
рата слава 
на фаворит 
в региона“

ФОТО: ББЛ

На праз-
ника 

в село 
Пирне

ФОТО: 
ПЛАМЕНА 

ТОНЕВА 

Екипът на МЦ – Айтос с учители и културни дейци от Пирне
ФОТО: ПЛАМЕНА ТОНЕВА Не може без ромски танц на ромски празник      ФОТО: ПЛАМЕНА ТОНЕВА

Младежки център – Айтос празнува 8 април с учениците от Пирне



Климатът се променя, гората отговаря
МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

Всяка година през първата 
пълна седмица на април България 
отбелязва Седмицата на гора-
та – време, посветено на 
опазването, грижата и любовта 
към зеленото богатство на 
страната. По този повод ви 
срещаме с един човек, чийто 
живот е дълбоко свързан с го-
рата – инж. Георги Ербакамов. 
Той е лесовъд от трето поко-
ление, доктор по генетика и 
селекция, и в момента работи 
в Горската семеконтролна 
станция. За него грижата за 
гората не е просто професия, 
а наследство и мисия. 

За сечите с любов

Преди седмица Георги Ерба-
камов проведе среща-дискусия, 
която беше с наименование „За 
сечите с любов?“. Днес го пи-
таме: Защо можем да говорим 
за сечта с любов? Нима сечта 
може да бъде свързана с това 
възвишено чувство?

„Това е опит за провокация 
на аудиторията, защото се-
чите са основни методи в ле-
совъдството. Следва ли, че ако 
има неуспешни операции или 
несправедливи дела, трябва да 
отречем съдебния процес или 
операцията като средство за 
здраве или справедливост?”, 
поставя въпроса Ербакамов. И 
допълва, че не би трябвало да 
отричаме сечите, а самото 
изпълнение. „По-голямата част 
от дърветата в гората не за-
гиват от сеч, а умират по 
други причини - конкуренция 
или от болест, този процес 
никога не спира. Гората може 
да се развива самостоятелно, 
без човешка намеса, но проце-
сите ще са прекалено дълги и 
без материални ползи за хората. 
Ние, лесовъдите, се опитваме 
да изпреварим и съкратим 
тези естествени процеси и да 
доставим на обществото 
една екологична суровина – 
дървесината“.

И даде пример с добре 
познатите ни процеси в 
търговията през последните 
десетилетия. „През 90-те 
години на миналия век се 
отвориха много магазинчета 
във входове на блокове, в 
изби, и др. Всички градове в 
България се напълниха с тър-
говски обекти. Постепенно 
започнаха фалити на малки-
те и нерентабилни от тях, 
а оцелелите се разрастваха 
и ставаха по-големи и по-
големи. Това е процес на 
уедряване на търговските 
обекти. И накрая се стигна 
до моловете. Същото е в 
гората. Малките и слаби, 
които устояха на климата 
и конкуренцията, започнаха 
да умират. Тези, които оце-
ляват стават по-големи, 
по-мощни и по-устойчиви. 
Така след 200 години на един 
хектар остават около 180 
дървета и гората е вековна. 
Този процес посредством 
сечите се реализира от ня-
колко поколения лесовъди“, 
казва лесовъдът. 

Дървото с по-добри заложби

Въпросът, който неминуемо 
се появява, след като темата 
за сечите е на дневен ред, е: Кои 
са критериите, спрямо които 
лесовъдите определят кои 
дървета имат по-добри залож-
би, за да отстранят онези, 
които им пречат да развият 
още повече своя потенциал?

По думите на Ербакамов 
потенциалът се разбира по 
няколко начина. Налице е както 
субективен, така и обективен 
момент. “Обективните кри-
терии - тези които помагат 
на дървото да е устойчиво и 
дълговечно, са бързият растеж, 
устойчивостта на дървото, 
това, което е постигнало то 
в гората на база на неговите 
гени и взаимодействието с 
природната среда. След това 
вече се намесва човешкият 
фактор - да има по-ценна дър-
весина, да е с право стъбло, да 
се обработва по-лесно”, обяс-
нява лесовъдът.

И тъй като Ербакамов е 
известен с това, че винаги се 
опитва да говори за лесовъд-
ските мероприятия на попу-
лярен език, достъпен за широ-
ката аудитория, и този път 
не изневери на себе си. Той 
сравни избора на лесовъдите, 
кое дърво трябва да остане и 
кое не, със задачата, която има 
един треньор по даден спорт. 
“Това е все едно някой треньор 
да започне да избира деца. Той 
избира този, който е физически 
силен, може да бяга. Има добра 
основа, на която може, да се 
гради. Същото е и при нас ле-
совъдите. Ние виждаме, че 
определено дърво е устойчиво 
и има бъдеще”, коментира 
Ербакамов.

“Ние разполагаме с окото си 
и много признаци на гората 
преценяваме чрез него и на 
база на професионалния опит, 
който имаме. И ние не сме  
застраховани от  грешки при 
този метод”, категоричен е 
той.

Не пропусна да спомене и за 
наличието на регионалния 
момент. “Има хора, които 
работят в иглолистни гори. 
Но има и такива, които рабо-
тят повече в широколистни-
те гори. Ако един специалист 
отиде от едната област в 
другата, той от начало ще 
изпитва затруднения. Защото 
всеки район си има специфика. 
Затова се казва, че лесовъдство-
то е регионална наука”.

А колко са видовите сечи? 
Според Ербакамов те могат да 
бъдат обобщени под два основ-
ни вида - отгледни и възобно-
вителни. Като за възобнови-
телните ще стане дума към 
края на материала. А сега по-
ставяме следващия въпрос…

Залесяването на нови гори

“Този процес е благороден, 
но и дълъг. Първо, трябва да 
избереш най-качествените 
семена от най- качествените 
гори. Да ги събереш от гората, 
когато има реколта, защото 
няма всяка година. Има дървес-
ни видове, които плодоносят 

по-често, но дъбовете напри-
мер плодоносят обилно през 
6-7 години. Като се съберат 
тези семена могат да се засеят 
или да се занесат в разсадник. 
В него се произвеждат фидан-
ки. Тези фиданки като направят 
1 или 2 години се засаждат в 
гората. Там почвата трябва 
да бъде подготвена, за да може 
да се запаси повече с влага и да 
е по-лесно да се засади”, обяс-
нява Ербакамов.

По думите му залесяването 
се практикува с цел бърз ефект 
на невъзобновени терени. “За 
предпочитане е възобновява-
нето на гората да стане ес-
тествено. Да паднат жълъди 
отдолу, да си поникнат и да 
стане по естествен път”, 
уверен е лесовъдът. 

Освен това той споделя, че 
залесяването се прилага, където 
лесистостта е по-ниска. „Хо-
рата сега критикуват, че не се 
залесява, но лесистостта на 
България е сравнително висока 
– над 30 %. Да, има нужда, къ-
дето има пожари, където не 
сме успели да възобновим гора-
та, както трябва. Но при за-
лесяването го има тънкия 
момент, че трябва да намериш 
подходящите семена, подходя-
щия вид който да отговаря на 
почвата и климата“, казва 
Ербакамов. 

И споделя за един любопитен 
факт. Някой знаел ли е, че сой-
ките, без да искат, се превръщат 
в съучастници във възстановя-
ването на горите. Как? „Сой-
ките си крият жълъди за зима-
та, но много често забравят 
къде са ги скрили. Най-често ги 
слагат в иглиците, отдолу под 
боровете. След това намират 
30 % от тези жълъди, остана-
лите си поникват. И така 
птичките стават залесители. 

Коя гора е по-устойчива - 
съставената от различни 
видове или образуваната 

от един дървесен вид 

Мнението на Георги Ерба-
камов по този въпрос е, че 
когато са от един дървесен вид, 
дърветата имат едни и същи 
потребности. По този начин 
конкуренцията е по-силна. 
„Колкото екологичните изи-
сквания на дърветата са  по-
близки и видовото разнообра-
зие на една територия е 
по-малко, конкуренцията е 
по-жестока. Когато дървесни-
те видове са повече и в различ-
ни екологични ниши, тогава 
конкуренцията се намаля и по 
този начин гората става по-
устойчива“, съобщава лесовъдът. 

И отново дава пример, 
който би бил близък до широ-
ката аудитория: „Ако всички 
бургазлии се занимават само 
с туризъм, то по улиците 
всички ще искат да имат 
сергии, търговски обекти и 
т.н., конфликтите ще са не-
престанни. Обаче колкото 
повече сектори има, местни-
те ще се разпръснат в много 
от тях и конкуренцията ще 
е по-малко, а приходите - по-
добри. Така е в природата“, 
уверен е той.

Как човек може да разбере, 
че гората е здрава и 
изпълнява правилно 

функциите си  

Основната функция на Го-
рата е почвозащитна и водо-
охранна. Гората спомага  вода-
та да попие в почвата, без да 
има ерозия, и постепенно 
почвата я отдава в потоците. 
Ако гората е разредена до тол-
кова, че не може да пази почва-
та, при валеж почвата се от-
мива в реката и водата става 
кална. 

За да се разбере доколко го-
рата си изпълнява функциите 
да защитава почвата, след 
силен дъжд се отива до близка-
та река. Ако реката е кална, 
значи, че има някакъв проблем 
и гората не изпълнява функци-
ите си. Ако е само мътна, то 
всичко е наред. 

По същия начин има и друг 
сигурен признак, който да ни 
покаже дали самата природа е 
чиста, или не. „За чистотата 
на българската природа може 
да се съди по това колко насе-
коми има. Колкото е по-чиста 
природата, толкова повече 
живот има в нея, биоразноо-
бразие. Например има хора, 
които държат да си купуват 
ябълки с дупчици, направени 
от червеи. Защото това озна-
чава, че са пръскани с по-малко 
химия“, разкрива лесовъдът. 

Помощта на гражданите 
при гасенето на горски 

пожари

Ербакамов разказва, че още 
преди 10 ноември е имало 
стройно изградена система. 
„Хората от населени места, 
където има гори, имаха задъл-
жението да помагат при га-
сенето на пожари. На лесовъ-
дите главната им задача е да 
открият навреме пожара и 
да организират и управляват 
гасенето му, защото познават 
терена. Но силата, която 
извършва гасенето, ако по-
жара е голям, са пожарника-
рите и местното население. 
Защото пожарните автомо-
били не могат да достигнат 
навсякъде“. 

Той акцентира и върху най-
важното действие, което 
доброволците трябва да пред-
приемат, когато участват в 
подобна акция – опазването на 

собствения живот и този на 
другия. „От първостепенно 
значение е да не се дадат чо-
вешки жертви“. 

Ербакамов е на мнение, че 
трябва доброволците да 
преминават курсове, които 
да дават най-обща култура 
как трябва да се действа при 
горски пожари – „ако видят, 
че обстановката се променя“. 

Любовта към гората 

Георги Ербакамов споделя, 
че любовта е към собствената 
среда, в която се чувстваш 
добре. „Можеш да имаш любов 
към приятелите си, към насе-
леното място и т.н. Ти тряб-
ва да чувстваш гората като 
нещо свое, близко, за да изпит-
ваш любов към нея. Да си имал 
възможност да прекараш време 
в гората и да си останал с ху-
бави емоции. Да имаш ярки 
спомени, свързани с нея“. 

За него възпитаването в 
любов към гората минава през 
общуването с нея. Както се 
случва и с влюбването между 
мъжа и жената. „За да се влюбиш 
в една жена, трябва да можеш 
да общуваш с нея. За да може 
повече хора да се влюбят в 
българската природа, която е 
много красива, те трябва да 
имат възможност да общуват 
с нея. И ние трябва да поощ-
ряваме това общуване“, убеден 
е Ербакамов.

Климатичните промени и 
влиянието им върху горите

Оказва се, че българската 
гора е съществен фактор в 
борбата с климатичните про-
мени. Немските учени например 
са направили климатични мо-
дели, на база на които са уста-
новили, че климатът в Герма-
ния след 20-30 години ще бъде 
такъв, какъвто е в момента в 
България. „Затова немците са 
започнали да създават експери-
ментални гори, като използват 
семена от дървесни видове от 
нашите гори – източен бук, 
дървовидната леска и други, и 
ги засаждат в Германия. Така 
те ще видят как ще реагират 
тези дървесни видове на техния 
климат още от сега. За да може 
когато дойдат тези промени, 
те да имат гори, които са 
устойчиви на климатичните 
промени“, разяснява Ербакамов. 

А как се готви България да 
реагира при евентуални клима-
тични промени? „Едно от неща-
та, които може да се направи в 
България, е да се възобновяват 
горите. Нашите гори имат 
изключително генетично богат-
ство. При плодоносенето се 
получават семена с различна 
наследственост - за сух или 
влажен климат, неизброими 
комбинации. Хубаво е да се даде 
възможност на поникналите 
млади растения да се развиват. 
Тези от тях, които са най-прис-
пособими към променящите се 
климатични условия, ще оцеле-
ят, пораснат и ще сформират 
бъдещата устойчива гора, 
която ще ни осигурява вода и 
чист въздух през следващите 
200 години“. 

Бъдеще. Трето поколение лесовъд говори за перспективите пред българската припода
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Българската гора е съществен фактор в борбата с климатичните промени                       ФОТО: ИНТЕРНЕТ

Инж. Георги Ербакамов по време на срещата-дискусия „За сечи-
те с любов?“                                                                        ФОТО: МАГДАЛЕНА ДИНЕВА



Винаги съм усещал специа

– Г-н Недев, имате ка-
риера на военен водолаз. 
Какви са основните изи-
сквания за такава рядка 
професия?

– Бих искал да допълня 
към рядка и много инте-
ресна професия. Професия, 
която ежедневно ти 
представя най-различни 
морски предизвикателства 
като тип задачи – тре-
нировъчни и реални. Во-
енните водолази са един-
ствените в армията, 
които могат да откажат 
да изпълнят заповед – да 
се гмурнат, ако нямат 
добро самочувствие, т.е. 
ако не се чувстват в топ 
форма.

Военният водолаз носи 
голяма отговорност, от 
него зависи неговият 
живот, а и тези на коле-
гите му под водата – как-
то във филма „Мъже на 
честта“. Още си пазя 
видеокасетата, макар 
отдавна да нямам видео. 
Той трябва да има на 
първо място здраве – да 
е стабилен психически и 
физически и второ – да 
има безпрекословна любов 
и отдаденост към про-
фесията.

– Какво правихте там 
в армията? Кое бе най-
трудното – търсенето 
на удавници или обез-
вреждането на мини?

– Към всяка задача се 

подхожда безпристраст-
но, с хладен ум, за да можем 
да я изпълним по възмож-
но най-ефективен и без-
опасен начин. В този 
смисъл няма по-трудни и 
по-малко трудни задачи, 
единствената разлика е 
в начина на изпълнение и 
подхода.

При подривяването на 
мината сме само ние, а в 
другата работа – съпри-
частни са всички – и во-
енни и цивилни, за най-
голямо съжаление на 
близките на издирваните.

Трябва да имаш хладен 
ум, за да можеш да реаги-
раш адекватно, когато 
се случи да попаднеш 
лице в лице с издирвания 
човек в езеро с една педя 
видимост, каквито случаи 
е имало. Куражът, който 
дава сили на всички спа-
сители е, че на този свят 
всеки има задача, а наша-
та задача е да вършим 
този тип работа, затова 
сме подготвени и затова 
сме дошли. Бил съм и спа-
сител на морето – спасил 
съм десетки хора на пла-
жа. Чувството, което аз 
изпитвах, е неописуемо, 
да не говорим на тях как-
во им е било.

В случая с удавниците, 
там говорим за връщане-
то на загубен близък, за 
да могат да го изпратят 
подобаващо. Взривяване-

то на боеприпасите – там 
нещата са чисто техни-
чески и се изпълняват 
строго по указание, но 
при обезвреждане на една 
мина, ако попаднеш на 
минно поле с много сна-
ряди – това ще е послед-
ната грешка в живота 
ти.

– Да върнем времето 
назад – как се влюбихте 
в морския свят и решихте 
да свържете живота си 
с него? Това начин на 
живот ли е?

– Любовта към морския 
живот е в сърцето на 
всеки човек още от 9-те 
месеца в утробата при 
нулева гравитация и теч-
на среда. В този смисъл 
всеки има опит с водолаз-
ното дело. В първите 
няколко месеца бебето 
автоматично започва да 
плува, ако се пусне във 
вода – след това забравя 
тези умения. При мен 
вроденото продължи да 
живее и до ден днешен.

Когато станах първи 
клас, ме записаха в плувна 
паралелка и в басейна 
прекарвах много часове. 
Там за първи път видях и 
гмуркането на водолази 
на живо. Останал ми е 
спомен за цял живот. 
Винаги съм усещал специ-
ална връзка с водата. Не 
искам да се отделям от 
морето за повече от 2-3 

дни.
Вместо да го приемам 

като работа, аз го приемам 
като най-релаксиращата 
част от деня и нямам 
търпение да се потопя.

– Участвал сте в огле-
дите на „Вера Су“ – раз-
кажете за това. Опасно 
ли бе да бъдете във во-
дата, където се изливат 
торове и не се знае колко 
е вредна тя?

– Аз отидох в района по 
друг случай, една жена ми 
се обади по случая с изчез-
налия каякар, когото 
търсиха 3 дни и после 
прекратиха търсенето. 
Тя беше много разстрое-
на и ме помоли да ѝ съ-
действам. Не мислих 
много. Тръгнахме с моите 
курсисти – Димитър и 
Божидар от Стара Заго-
ра, които караха курс при 
мен за напреднал водолаз 
и какво по-добро от това 
– да се включат в реална 
ситуация. Станахме велик 
екип.

Преди да тръгна за 
района – след няколко дни 
трескаво следене на си-
туациите и с кораба, и с 
каякара, се подготвих с 
правилната екипировка. 
Когато се има правилна 
подготовка – нямат зна-
чение условията и кон-
систенцията на водата. 
Вече беше изяснено, че 
товарът е пълен с азот-
ни торове, аз взех проба 
от водата. Използвах 
специален водолазен сух 
костюм и целолицева 
маска, която изолира 
цялото ми лице, подобно 
на пожарникарска, но 
предназначена за специ-
ални подводни условия.

Гмурнах се първо на 
„Вера Су“ сутринта, а след 

това направих обследва-
не и по случая с каякара 
на места, където можеше 
да го е отнесло течение-
то. Цял ден прекарах във 
водата.

– Имате школа и сте 
водолазен инструктор 
– как реагират вашите 
„ученици“ при първо 
влизане под водата – 
емоции, паник-атаки, 
еуфория, страх…

– С течение на работа-
та при военните взех 
решение да напусна и да 
мина в частния сектор и 
да приложа там уменията 
и наученото от военните, 
като стартирам обучение 
на деца и възрастни, на-
чинаещи и напреднали. 
Военните инструктори 
бяха много взискателни 
и стриктни, за което съм 
им благодарен завинаги. 
Благодарение на тях мога 
да науча моите курсисти 
на изпитани с времето и 
доказани процедури за 
безопасност и водолазна 
дейност.

Винаги първоначалната 
емоция и спомени на всеки 
човек, направил автоном-
но водолазно гмуркане с 
акваланг, е запомняща се 
за цял живот. Хората 
никога не забравят пър-
вото си водолазно гмур-
кане, както и първата 
любов. Много често по-
ложителната емоция 
завладява цялата група и 
спусканията са ни едно 
от най-забавните неща, 
които могат да се случат 
на един човек, който идва 
на море.

Относно притеснени-
те, оставяме им доста-
тъчно време да се адап-
тират на дълбочина до 
гърдите. Правим превен-

ция на паник-атаки като 
обръщаме вниманието им 
към подводния свят – ри-
бите, скаридите, медузи, 
водорасли, броене на 
вдишванията. Докато ги 
разгледат всичките и 
вече неусетно дишат 
самостоятелно под во-
дата. Стараем се да на-
правим пълен и много 
точен инструктаж, за да 
сме сигурни, че всеки един 
знае какво да прави и да 
се чувства уверен.

– Кой е основният 
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Гмуркане в мидените ферми край о-в Свети Иван, Созопол                                                         ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

 Найден Недев е роден на 25.05.1980 
г. в Добрич. 
 Завършил е Ветеринарна медици-

на в родния си град. 
 Има семейство: жена му е родом 

от Видин. Имат една дъщеричка на 7 
години, която е родена в Созопол.
 Найден Недев отдавна бленува да 

създаде подводен интерактивен парк 
в близост до Созопол – подводен музей, 
екологичен риф и ферма за отглеждане 
на различни аквакултури.
 Смята, че това ще помогне за 

развитието на туризма в България и 

Созопол. Ще помогне на работата на 
учените и студентите за опознаване 
на процесите, случващи се на морското 
дъно в реално време. Ще помогне на 
хората да научат начини на екологич-
но отглеждане на морски организми, 
които спомагат за здравето на морето.
 „Целта е много по ценно от това 

кои сме, какви сме и какво притежаваме. 
Целта ни е идващите след нас поколе-
ния да придобият знания и умения за 
опазването на морето и да имат по-
добро отношение към него“, казва во-
долазът.

ДОНА МИТЕВА

ИНТЕРВЮ

„
Любовта към 
морския жи-
вот е в сър-
цето на всеки 
човек още от 
9-те месеца 
в утробата 
при нулева 
гравитация и 
течна среда. 
В този сми-
съл всеки има 
опит с водо-
лазното дело



лна връзка с водата

Фестивалът на роботиката FIRST® LEGO® League 2025 в 
Бургас ще потопи публиката в дълбините на Черно море 
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принцип, на който учите 
хора, дошли във вашата 
школа?

– Курсистите си учим, 
че безопасността е на 
първо място. Винаги 
трябва да се съобразяват 
с морските условия, еки-
пировката, здравослов-
ното си състояние, и 
винаги да имат партньор 
под водата – така наре-
чения дайв бъди. След 
това започват следващи-
те стъпки в обучението. 
Федерацията, с която 
работим, е изработила 
стандарти, които винаги 
трябва да се спазват.

След като преминат 
нашия курс на обучение, 
научават и следното: 
Когато влизат в морето, 
да вадят само това, кое-
то са вкарали. Ако им 
позволява ситуацията, 
да се грижат добросъ-
вестно за морето и да го 
пазят.

– Разкажете за рабо-
тата си в Созопол – за 

подводната археология. 
Тя доближава ли ви до 
образа на Индиана Джо-
унс?

– В годините на водо-
лазната ми дейност, 
които вече са 21 години, 
едни от най-емоционал-
ните гмуркания биват с 
екипа на Центъра по под-
водната археология – град 
Созопол. Ние се докосваме 
до предмети от бита на 
цивилизации, които са 
живели хиляди години 
преди нас. Събираме кос-
тилки от маслини, изяде-
ни преди 4000-5000 години! 
Всяко гмуркане ни дава 
нова информация за архе-
ологическия обект, неиз-
вестна дотогава – то се 
равнява на едно парченце 
от пъзела. С дългогодиш-
на работа и провеждането 
на множество водолазни 
гмуркания – ние редим 
пъзела и спомагаме към 
развитието на археоло-
гическото дело в България 
и по света.

– Личната Ви мисия, 
свързана с морето, как-
ва е?

– Тя е комбинирана – 
опазване на морето чрез 
предаване на любовта си 
към подводния свят на 
другите хора. След като 
сме осъзнали какви кра-
соти и какво положител-
но въздействие има върху 
хората животът, обвър-
зан с морето, не е спорт-
сменско да го пазим за 
себе си, а трябва да го 
предаваме и на другите.

– На 12 април ще 
предложите едно не-
забравимо преживява-
не в Бургас – жива 
връзка с водолаз – пря-
ко включване от под-
водния свят – какво ще 
представлява това? 
Как се роди тази идея?

– За моя най-голяма 
радост не само аз споделям 
тази любов към морето, 
но и други хора, с които 
общувам. Един от тези 
хора е Благой Цицелков, 

който ме покани на Фес-
тивала на роботиката в 
град Бургас, където ще 
покажем пред цялата 
аудитория как един човек 
може да се екипира, да 
слезе на морското дъно, 
да направи инспекция и 
да спаси морето от някой 
предмет от човешката 
дейност, който замърся-
ва околната среда.

За приложението на 
живата връзка, с години-
те на работа, ми го пока-
за легендарният подводен 
оператор Стефан Тодоров. 
От него научих, че може 
да се използва не само в 
професионалната водо-
лазна работа, която сме 
извършвали в армията, 
за връзка с командния 
състав, а също така ни 
предоставя възможност 
да покажем на живо пред 
цялата аудитория на 
фестивала реална водо-
лазна работа.

Идеята за популяризи-
ране на водолазното дело 
и запознаване на хората 
с подводния свят датира 

от създаването на водо-
лазната школа през 2013 
г. Има доста хора, които 
се учудват, че има подво-
ден живот в Черно море, 
допреди да се гмурнат за 
тях морето е било само 
вода и пясък – ние добавя-
ме магията. 

– Кое е най-вълнува-
щото ви лично гмурка-
не?

– Винаги, когато се 
гмуркаме, е много вълну-
ващо. Всеки път се случват 
различни неща, които ни 
карат да се чувстваме 
добре. Положителната 
емоция от хората, инте-
ресни моменти, свързани 
с подводния свят и оби-
тателите му.

Но наистина най-въл-
нуващите гмуркания за 
мен са при среща с из-
чезналите цивилизации. 
Подобен момент оста-
на запечатан в моя 
живот, когато открих 
корабна котва, издяла-
на от камък на над 4000-
5000 години, използвана 
от гребно-ветроходен 

кораб, подобен на „Аргус“ 
– кораба на Одисей и 
аргонавтите. В този 
случай емоцията се 
движи във възходяща 
посока с години наред – 
първо, когато видях 
котвата – беше чисто 
откривателска. До по-
следния момент аз и 
лодкарят не знаехме 
какво представлява и 
що за чуден камък е. 

После проучихме какво 
представлява – и там 
вълнението се усилва. 
Естествено, камъкът не 
може да се датира. Чрез 
исторически данни и све-
дения – аз разбрах няколко 
интересни факта – че съм 
открил каменно-дървена 
котва, която е не само 
много стара, но и символ 
на град Созопол, в който 
живея. Следващата вълна 
от емоция, която ми до-
несе котвата, бе когато 
я дарих на музея в Созопол 
и бе поставена като екс-
понат сред всички красо-
ти, които се съхраняват 
в созополския музей.

Найден Недев с група ентусиасти, които обучава                                                            ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Част от „трофеите“, извадени при почистването на акваторията на рибарското пристанище в 
Созопол, провело се на 5 април                                                                                                      ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

На 12 април, по залез 
край Морска гара Бургас, 
в рамките на Фестива-
ла на роботиката FIRST® 
LEGO® League 2025, ще 
се проведе едно от най-
нестандартните и 
въздействащи прежи-
вявания в програмата 
на събитието – подвод-
на връзка с професио-
налния водолаз Найден 
Недев. Събитието ще 
предложи реална демон-
страция на подводна 
инспекция в Черно море, 
излъчвана пред посети-
телите на фестивала. 
Акцентът ще бъде по-
ставен върху опазване-
то на морската среда и 
отговорността, която 
всеки от нас носи към 
бъдещето на водните 

екосистеми. 
Найден Недев е с над 

20 години професионален 
опит под вода. Кариера-
та му започва като во-
енен водолаз – професия, 
изискваща изключител-
на физическа и психиче-
ска устойчивост, дис-
циплина и способност 
за взимане на самосто-
ятелни решения в екс-
тремни условия. През 
годините той участва 
в разнообразни мисии – 
от обезвреждане на 
боеприпаси и подводни 
огледи при инциденти, 
до спасителни акции и 
издирване на хора. Всеки 
негов ден е свързан с 
морето, което той оп-
исва не като работно 
място, а като жизнена 
необходимост. 

След напускането на 
армията, Недев създава 

собствена водолазна 
школа, чрез която обу-
чава деца и възрастни, 
въвеждайки ги в подвод-
ния свят чрез изпитани 
методи и стандарти за 
безопасност. За него 
гмуркането е преживя-
ване, което променя 
начина, по който човек 
възприема себе си и при-
родата. Според него 
първото гмуркане с 
акваланг е преживяване, 
което се помни цял жи-
вот – точно както 
първата любов. 

Недев активно участ-
ва и в проекти, свързани 
с подводната археология. 
В сътрудничество с 
Центъра за подводна 
археология в Созопол 
той се включва в мисии 
за проучване на останки 
от древни цивилизации. 
Един от най-запомня-

щите се моменти в ка-
риерата му е открива-
нето на каменна котва 
на повече от 4000 годи-
ни, която дарява на 
музея в Созопол. Тази 
находка се превръща в 
символично потвърж-
дение на връзката меж-
ду историята, науката 
и морето. 

Събитието в Бургас 
ще бъде възможност за 
публиката не само да се 
докосне до подводния 
свят, но и да осъзнае 
значението на ангажи-
раността към опазва-
нето му. Подводната 
връзка с  Найден  Недев 
ще бъде кулминация на 
деня, в който техноло-
гиите, природата и 
човешката смелост се 
срещат, за да вдъхновят 
следващото поколение 
изследователи. 

Фестивалът на робо-
тиката FIRST® LEGO® 
League 2025 ще се прове-
де на 12 и 13 април в 
Бургас и ще събере 30 
отбора от 18 града, 
включително участни-
ци от българското 
училище в Тараклия, 
Република Молдова. 
Ученици на възраст от 
10 до 16 години, под ръ-
ководството на своите 
ментори, ще демонс-
трират умения в про-
грамиране, инженерно 
мислене и работа в екип. 
Надпреварата следва 
официалния междуна-
роден формат на FIRST 
LEGO League Challenge, а 
победителят ще пред-
стави България на све-
товното състезание в 
Гърция през месец май. 
Събтието се организи-
ра от Център за твор-

ческо обучение и Общи-
на Бургас, а входът е 
свободен. В рамките на 
фестивала ще се прове-
дат състезания с робо-
ти, научен форум с до-
кументални премиери, 
3D mapping шоу, изло-
жение на LEGO клубове-
те Brick Hunters и LEBGO. 

Темата на сезона – DIVE 
– е посветена на изслед-
ването на подводния 
свят и предизвикател-
ствата, с които се 
сблъскват учените, 
инженерите и откри-
вателите, работещи 
под водата. Чрез демон-
страции, проекти и 
реални преживявания 
фестивалът вдъхновя-
ва децата да мечтаят 
смело и да работят за 
по-чиста и устойчива 
планета.
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МОНИКА ИЛИЕВА

Управляващи и опозиция 
в ОбС-Поморие се споразумя-
ха за бъдещето на Маймунко-
вата къща, наричана още 
СДС-то – сградата да бъде 
предназначена изцяло за об-
ществени нужди, а проектът 
за нея да бъде подложен на 
обществено обсъждане или 
референдум. На заседание 
общинските съветници гла-
суваха отмяна на решение от 
2021 г. и одобриха промяна в 
ПУП, като част от комплек-
сен проект за инвестиционна 

инициатива – „Изграждане по 
автентични данни, пристрой-
ка и надстройка на жилищно-
търговска сграда на НКЦ“ в 
гр. Поморие. До консенсус в 
местния парламент се стиг-
на, след като бяха приети 
горепосочените изменения и 
допълнения в първоначалния 
вид на докладната по време 
на разширените комисии от 
предходните дни. 

Кметът Иван Алексиев 
обърна внимание, че жилищ-
ните функции на сградата са 
извън полемиката в зала. По 
думите му, след като няма да 
се използва калканът на гра-

ничния имот, община Поморие 
ще бъде ощетена, поради 
факта, че не се изпълва въз-
можността. И наблегна, че в 
съседство има четириетаж-
на къща: „Правейки я за об-
ществени ползи, и намаля-
в а й к и  п а р а м е т р и т е  ѝ , 
ощетявате гражданите. Ако 
сградата беше за жилищно 
строителство, разбирам.“

По време на обсъждането 
се прокрадна задкулисието и 
популизма в думите на не един 
и двама дебатиращи. Не липс-
ваха и взаимни нападки за 
презастрояването на града. 

Иван Алексиев направи 
кратка ретроспекция на 
сградата. „Убеден съм, че 2/3 
от живеещите в града не 
знаеха, че това е Маймунко-
вата къща. Да не кажа, че и 
никой не знаеше, че през 1993 
г. е имало заповед за нейното 
събаряне, разработен ПУП за 
четириетажна сграда. Къща-
та е построена през 1912 г., 
като частна инвестиция на 
анхиалска фамилия. През 1944 
г. поради неплащане на данъ-
ци общината я отчуждава и 
я добавя към активите си. По 
време на комунизма се прави 
аптека и здравно заведение. 
През 1977 г. решават Градски-
ят комитет на културата 
да се премести в нея – срещу 
достолепната сграда на чи-
талището и храма. Малко 
по-късно решават, че не може 
„Културата“ да се помещава 

в търговска сграда. И забеле-
жете, дори те не правят в 
сграда с национално значение, 
а от местно – защото няма 
тази стойност. Идва демо-
крацията. До 2007 г. никой не 
се сеща за сградата. Тогава, 
за да се блокира строеж в 
близост до църквата и вмес-
то коректно да се каже, че не 
може да се строи – променят 
статута на цялата зона. И 
сградата на храма става от 
национално значение, заедно 
с тази на банката и ГХГ „Дечко 
Стоев“ и включват Маймун-
ковата къща, защото по 
това време читалището го 
няма. Ето така е оформен 
целият ансамбъл от сгради 
с национално значение. Тога-
вашната администрация не 
е имала смелостта да каже 

ясно не на набиращия скорост 
частен проект“, обясни кме-
тът на града. Той припомни 
още, че през годините сгра-
дата е била кафене, в нея се е 
намирала и централата на 
политическа партия, която 
дори я е преотдавала под 
наем за лична финансова из-
года.  

„Черноморски фар“ при-
помня, че в настоящата до-
кладна е записано, че проектът 
за обновяване по автентичен 
начин на бившата сграда на 
СДС в Поморие включва мага-
зин за сувенири и конферент-
ни зали. Предложението е 
внесено от кмета Иван Але-
ксиев. Идеята е сградата да 
бъде реставрирана, а към нея 
да се изградят пристройка и 
надстройка. Предвидено е на 

първия етаж от 195,3 кв. 
метра, от едната страна да 
има туристически информа-
ционен център, на мястото 
на стария такъв. Отделно 
ще има общински магазин за 
сувенири, който няма да се 
дава под наем. Останалото 
пространство от над 51 кв. 
м, по ул. „Княз Борис I“, ще се 
превърне в приемна на общин-
ските съветници. Вторият 
етаж – 194,5 кв. м, да бъде 
превърнат в две многофунк-
ционални зали. Третият и 
четвъртият етаж да бъдат 
заети от библиотека и архив. 

Припомняме още, че до-
кладната бе категорично 
отхвърлена на предходната 
общинска сесия, отключи 
политически дебати и поля-
ризира общественото мнение.

Референдум. Проектът да бъде подложен на обществено обсъждане, а сградата да 
бъде изцяло за обществени нужди

Обрат в ОбС-Поморие! Управляващи и опозиция се 
споразумяха за бъдещето на Маймунковата къща

Национален конкурс ще даде визията на градски парк „Лермонтов“
МОНИКА ИЛИЕВА

Общински съвет-Поморие 
прие да бъде организиран на-
ционален конкурс за проект за 
градски парк и озеленяване в 
кв. „Малко солено езеро“. Пред-
ложението бе внесено за раз-
глеждане на последното 29-о 
заседание на ОбС. Парк „Лер-
монтов“ или теренът, попу-
лярен като „Капката“, ще се 
простира на обща площ от 6874 
кв. м. 

„Черноморски фар“ припом-
ня, че теренът в кв. „Малко 
солено езеро“ бе обект на дъл-
гогодишен съдебен спор между 
поморийска фамилия и Община 
Поморие. В края на 2019 г. съдеб-
ната битка завърши в полза на 
общината. Паркът носи името 
на генерал-майор Александър 
Лермонтов (решение от 27.05.2020 
г. на ОбС), останал в историята 
като освободител на Южното 
Черноморие от османско вла-
дичество – идея на инициативен 
комитет с председател Теодо-
си Гуджуков – почетен гражда-
нин на Поморие. През декември 
2021 г. е разработен и предста-
вен на обществеността идеен 
проект за озеленяване. Общин-
ският бюджет и извънредно 
положение, поради COVID пан-

демията, не позволява значи-
телната сума да бъде разход-
вана за озеленяване на терена.

През 2024 г. между Община 
Поморие и „Архитектурно 
студио“ ООД е сключен договор 
за изработване на инвести-
ционен проект за строеж на 
„Полуподземен паркинг и 
градски парк“ – идеен проект 
„Капката“. Дискутиран е с 
граждани на обществено об-
съждане през същата година. 
По време на обсъждането и 
след него, са получени мнения 
както за одобряване на идеята, 
така и против изграждането 
на паркинг там. 

След инженерногеоложко 
проучване от страна на изпъл-
нителя е получено становище 
за изключително лоша земна 
основа, която изисква пълно 
отстраняване на почвени сло-
еве и невъзможност за послед-
ващото ѝ използване; високо 
ниво на подпочвени води с не-
обходимост от постоянното 
им изпомпване – скъпо начинание, 
натоварващо строителния 
бюджет и водещо до голям риск 
от компрометиране на строи-
телните елементи в обособе-
ните паркозони. На следващ 
етап „Архитектурно студио“ 
ООД, имайки предвид изложе-

ното проучване, прекратява 
договора с Общината по взаим-
но съгласие. 

По време на проведените 
комисии седмица по-рано, об-
щинският съветник Ива Ку-
сева зададе въпрос дали не 
може да бъде използван проек-
тът от 2021 година. Кметът 
Иван Алексиев обясни, че ни-
кога не е имало проект, а само 
идейни предложения, качени 
на сайта. В допълнение акцен-
тира, че мотивът за конкурса 
е максимална прозрачност. И 
припомни – „предложих парка 
преди 4 години, вслушвайки се 
в общественото мнение за 
дефицит на зелени зони в гра-
да. Очаквах, че ще се приеме 
много добре. Започнаха се ата-
ки относно вида на дърветата, 
продължиха с детските къто-
ве. Така че конкурсът ще даде 
възможност за най-добрата 
реализация на това простран-
ство“.

За реализиране на парка – 
важен проект за Поморие – и за 
постигане на максимално от-
ворен процес, удовлетворяващ 
желанията на местните граж-
дани, екипът на Община Помо-
рие предлага да се организира 
конкурс за идейно архитектур-
но решение на национално ниво 

за градски парк и озеленяване 
на терена. Той ще се проведен 
на два етапа. В първия етап 
жури от експерти ще определи 
трите най-добри проекта, а 
във втория етап в оценяването 
ще се включват и гражданите 
чрез гласуване, което може да 
измени финалното решение на 
журито.

За спечелилия първо място 
да бъде определена награда от 
10  000 лева, предвидена като 
средства от бюджета за след-
ващата година, като идейният 
проект да стане собственост 
на Община Поморие. В сърцето на града ще има зелен оазис                     ФОТО: МОНИКА ИЛИЕВА

Маймунко-
вата къща, 
строена 
през 1912 г., 
по-извест-
на като 
СДС-то

ФОТО: МОНИКА 
ИЛИЕВА

Консенсусно решение в ОбС-Поморие. Докладната бе отхвърле-
на на предходната сесия и поляризира общественото мнение                                                                                 

ФОТО: МОНИКА ИЛИЕВА



На основание чл.4 ал.2 от Наредбата за условията и реда за извършване на оценка на въздействието върху околната среда, се 
уведомяват всички заинтересовани лица относно инвестиционното предложение: 

ПУП-ПРЗ за промяна площите на УПИ XV, УПИ XVI, УПИ XVII, УПИ XХVII, УПИ XVIII, УПИ XXVI, УПИ XIX,  и УПИ XX  в кв.9  от село Медово, 
община Поморие, област Бургас    

Възложител на проекта е:   Мелохрани Анастасова Колева

На основание чл.4 ал.2 от Наредбата за условията и реда за извършване на оценка на въздействието върху околната среда, се 
уведомяват всички заинтересовани лица относно инвестиционното предложение: 

Селскостопанска сграда за съхранение на селскостопанската продукция и инвентар в ПИ 57491.7.43,  местност „Спирка лоза“ в 
землище на гр. Поморие     

Възложител на проекта е: Емил Николов Косталов

ПОКАНА 
ЗА СВИКВАНЕ НА ИЗВЪНРЕДНО ОБЩО СЪБРАНИЕ НА 

СНЦ  „МЛАДЕЖКА СОЦИАЛНА МРЕЖА”  
ЕИК 176071595

Управителния съвет на сдружение с нестопанска цел  „МЛАДЕЖКА 
СОЦИАЛНА МРЕЖА”  ЕИК 176071595 на основание чл. 26 от 
ЗЮЛНЦ и Устава, свиква общо събрание на 12.05.2025 г. в 17:00 
ч. на седалището и адреса на управление на сдружението, в гр. 
Бургас,  ул. „Копривщица” № 2, ет. 1, ап. десен, при следния дневен 
ред: 

1. Промяна на  адреса на управление на Сдружението.
2. Изменение на Устава на Сдружението.
3. Приемане на нови членове в Сдружението, а именно: Керка 

Иванова Русинова – ЕГН 6807190453, с адрес: гр. Бургас, к-с 
„Братя Миладинови“ бл. 29 А, ет. 4, ап. 12, Веселин Стойчев 
Андреев  - ЕГН 6910070441, с адрес: гр. Бургас, кв. Ветрен, ул. 
„Ал. Стамболийски“ 47,  Тони Неделчева Костова ЕГН 5505210650, 
с адрес: гр. Бургас, ул. „Поп Грую“ 70, Таня Христова Божинова 
ЕГН 6401010652, с  адрес: гр. Бургас, ул. „Пробуда“ 39, Георги 
Костов Костов ЕГН 5104190642, с адрес: гр. Бургас, ул. „Поп Грую“ 

70.
4. Прекратяване на членството на следните членове от 

Сдружението, а именно: Матилда Георгиева Костова  - ЕГН 
8010220537, с адрес: гр. София, бул. „Княз Борис III“ № 86, вх. А, 
ет.6, ап.16,   Искра Стоянова Делчева  - ЕГН 8507020470,  с  
адрес: гр. Бургас  ж.к. „Славейков“ бл. 4, ет.16, ап. 93, Мария 
Антонова Каракашева  - ЕГН 8611098750, с адрес: гр. Бургас, ж.к. 
Братя Миладинови, бл. 65, вх.1, ет.5, Дора Валентинова Симеонова  
- ЕГН 8501040459, с адрес: гр. Бургас, ж.к. „Братя Миладинови“ 
№ 4, вх.2, ет.1, ап.17, Юлия Николова Дукова  - ЕГН 8710280491,  
с  адрес: гр. София, ул. Букет №46, вх. А, ет.5, ап. 16

5. Освобождаване на членове на УС на Сдружението и избор 
на нови членове на УС на Сдружението.

6. Освобождаване на Председател на Сдружението и избор нов 
Председател на Сдружението.

7. Разни.

При липса на кворум на основание чл. 27 от ЗЮЛНЦ събранието 
ще се проведе същия ден в 18:00 ч., на същото място и при същия 
дневен ред.

Дата: 04.04.2025г.  Управителен съвет: 

До член-кооператорите на Кооперация 
ЗЕМЕДЕЛСКА КООПЕРАЦИЯ ЗА ПРОИЗВОДСТВО И УСЛУГИ 

„АНХИАЛО“, 
адрес гр. Поморие, 8200, ул. Солна 10, община Поморие, 

област Бургас
ЕИК 812161994

ПОКАНА 
за провеждане на ОБЩО СЪБРАНИЕ  

на Кооперация ЗЕМЕДЕЛСКА КООПЕРАЦИЯ ЗА ПРОИЗВОДСТВО И 
УСЛУГИ „АНХИАЛО“

 На основание чл. 17 от Закона за кооперациите, чл. 28 от 
Устава на Кооперацията и Решение на Управителния съвет  от 
31.03.2025 г. се свиква Общо отчетно събрание, което ще се проведе 
на 26.04.2025 г. от 8 часа, на адрес: гр. Поморие, 8200, ул. Симеон 
25, клуб на ТРАКИЙСКО ДРУЖЕСТВО ОДРИНСКА ЕПОПЕЯ.

При следния дневен ред: 
1.Отчет на Управителният съвет за 2024 г. 
2.Годишен финансов отчет за 2024 г
3.Отчетен доклад на Контролния съвет за 2024 г.
4.Разпределение на печалбата през 2024 г.
5.Освобождаване от отговорност председателя на Кооперацията, 

членовете на УС и КС.
6.Приемане на изменения и допълнения към Устава на кооперацията 

с цел неговото осъвременяване.
7.Препотвърждаване на решението от Общото събрание от дата 

11.05.2024 г. за отпускане на ипотечен кредит на вече закупените 
ПИ 57491.516.11 , 57491.516.12 , 57491.516.13 , 57491.516.14 
от КККР гр. Поморие.

Член-кооператорите да носят документ за самоличност (лична 
карта).

На основание чл. 16 от Закона за кооперациите и чл. 26 от 
Устава на Кооперацията Управителния съвет осигурява достъп на 
всички членове на Общото събрание до подлежащите на обсъждане 
материали. Информацията е достъпна на адрес: гр. Поморие, 8200, 
ул. Солна 10, административна сграда на Кооперацията, както и на 
тел. 0885364919. Достъп на член-кооператори е осигурен от 14:00 
до 17:00 часа на посочения адрес и телефон за запознаване и 
преглеждане на материалите за дневния ред на Общото събрание. 

При липса на кворум събранието ще се проведе един час по-
късно, независимо от броя на присъстващите, на същото място при 
същият дневен ред (чл. 17, ал. 2 от Закона кооперациите и чл. 28, 
ал. 2 от Устава на Кооперацията). 

Поканата е публикувана във вестник ЧЕРНОМОРСКИ ФАР. 
Поставена е на следните места в града: на входа на административна 
сграда на ЗЕМЕДЕЛСКА КООПЕРАЦИЯ ЗА ПРОИЗВОДСТВО И УСЛУГИ 
„АНХИАЛО“ в гр. Поморие, 8200, ул. Солна 10; в петте магазина за 
хляб с купони на Кооперацията в гр. Поморие; в магазин за хляб в 
кв. Каменар; в Клуба на пенсионера „АНХИАЛО“ в гр. Поморие и 
Клуб на пенсионера „СВЕТИ ГЕОРГИ“ в гр. Поморие, 8200, ул. Смирна 
1.

Председател на Управителен съвет - Божидар Божидаров 
Мирчев

гр. Поморие, 01.04.2025 г.

ВСЕСТРАННА ЗЕМЕДЕЛСКА КООПЕРАЦИЯ „ХРИСТО БОТЕВ“ – 
ГР. БУРГАС

област Бургас, община Бургас, гр. Бургас 8000, пл. „Пети 
километър“

ПОКАНА

ЗА УЧАСТИЕ В ГОДИШНО ОБЩОТО СЪБРАНИЕ НА 
ВСЕСТРАННА ЗЕМЕДЕЛСКА КООПЕРАЦИЯ „ХРИСТО БОТЕВ“ – ГР. 

БУРГАС 

На основание чл.18, ал.1, ал.3, т.1 и чл.17, ал.1, т.5 от Устава, чл.16, 
ал.1 и ал.3, т.1 от Закона за кооперациите, в изпълнение на Решение 

от 26.03.2025 г.,

Управителният съвет на ВЗК „Христо Ботев– гр. Бургас, свиква 
ОБЩО СЪБРАНИЕ на кооперацията.

Редовното годишно отчетно Общо събрание ще се състои на 
26.04.2025 г. – събота, от 08.00 часа, в гр. Бургас, в Конферентна 
зала № 3 във „Военен клуб“ (ДНА) на адрес: гр. Бургас, ул. „Христо 
Ботев“ № 36.

Редовното годишно отчетно Общо събрание ще се състои, при 
следния Дневен ред:

1)Утвърждаване решения на Управителния съвет за приемане 
на нови член-кооператори;

Докладва: Лиляна Димова 
2)Представяне, обсъждане и приемане на Годишен доклад за 

дейността на кооперацията през 2024г.;
Докладва: Лиляна Димова 

3)Обсъждане и приемане на основни насоки за дейността на 
кооперацията през текущата година.

Докладва: Лиляна Димова 
4)Представяне, обсъждане и приемане на Годишния доклад  за 

дейността на Контролния съвет през 2024 г.;
Докладва: Славка Мечева

5)Представяне, обсъждане и приемане на план за работа на КС 
през текущата стопанска година.

Докладва: Славка Мечева
6)Утвърждаване на лимит за разходите на Контролния Съвет 

за 2025 г. Доклад на КС;
Докладва: Славка Мечева

7)Представяне, обсъждане и приемане на Годишния финансов 
отчет за 2024 г. и Одиторския доклад към него.

Докладва: Дияна Авджиева
8)Предложение и избор на Регистриран одитор за 2025 г. По 

предложение на УС - продължаване на работа с досегашния одитор 
- Мариана Апостолова - Регистриран одитор с № 0729.

Докладва: Лиляна Димова
9)Освобождаване  от отговорност на председателя на 

кооперацията, членовете на УС и членовете на КС, за дейността 
им през 2024 г., съгласно чл.17, ал.1, т.20 от Устава на кооперацията.

Докладва: Председателстващият общото събрание
10) Обсъждане и вземане на решения по смисъла на чл. 17, ал.1, 

т. 13 от Устава, във връзка с предложения за учредяване на право 
на строеж и сключване на предварителен и окончателен договор за:

а) строителство срещу обезщетение от не по-малко от 20 % 
от разрешеното (от ОЗП), на обект „Жилищна сграда, включваща 
надземна част – 7 етажа, сутерен /гаражи и паркоместа/, партер 
/магазини и гаражи/, върху  поземлен имот представляващ ПИ 
07079.2.3371 по КККР, собственост на ВЗК „Христо Ботев“;

б) строителство срещу обезщетение от не по-малко от 25 % 
от разрешеното (от ОЗП), на обект „Търговски ареал“, включващ: 
сгради със смесено предназначение, складови сгради, според възможното 
максимално застрояване в ПИ 07079.2.2619; 07079.2.2620; 07079.2.2621; 
07079.2.2624; 07079.2.2625 и ПИ 07079.2.2626, собственост на ВЗК 
„Христо Ботев“;

в) строителство срещу обезщетение от не по-малко от 20 % 
от разрешеното (от ОЗП), на обект „Сграда за обществено 
обслужване“ (офиси и складове), според възможното максимално 
застрояване в ПИ 07079.6.1100, собственост на ВЗК „Христо 
Ботев“.

Докладва: Председателстващият общото събрание
Всички член-кооператори на ВЗК „Христо Ботев”“ – Бургас, съгласно 

изискванията на закона и устава, са поканени да присъстват. Документите 
по дневния ред за ОС са на разположение за запознаване, на 
административния адрес на кооперацията.

При липса на кворум, съгласно чл. 17, ал.2 от Закона за кооперациите, 
и чл. 19, ал.2 от Устава, насроченото общо събрание, ще се проведе 
на същия ден и същото място един час по-късно, независимо от броя 
на присъстващите член-кооператори.

Управителен съвет

„Комплексен онкологичен център – Бургас” ЕООД

На основание чл.90 от Кодекса на труда, във връзка с чл.68,ал.7 
от ЗЛЗ обявява конкурс за следните  длъжности :

Началник на Клиника по онкологична хирургия
при „ Комплексен онкологичен център -Бургас” ЕООД

Кандидатите да отговарят на следните  изисквания :
1.Да притежават образователно-квалификационна степен 

„Магистър” по медицина;
2.Да са с призната специалност по профила на клиниката;
3.Да са хабилитирани лица ;
4.Да имат над пет години професионален стаж след придобиване 

на специалност по профила на клиниката.
Необходими документи :

1.Заявление за участие в конкурса  до Управителя на „КОЦ-Бургас” 
ЕООД

2.Автобиография
3.Диплом за завършено образование по медицина

4.Диплом за придобита специалност
5.Документ за придобито научно звание „ доцент „ или „ професор 

„
6.Документи за допълнителна квалификация
7.Удостоверение за трудов стаж
8.Свидетелство за съдимост
9.Разработен проект на тема Стратегическа концепция за 

управление и развитие на съответната клиника за тригодишен 
период.

Етапност за провеждане на конкурса:       
Първи етап – проверка на представените документи за съответствие 

с обявените изисквания за участие.
Втори етап- оценка на представените проекти.
Трети етап – събеседване с кандидатите по представените проекти 

.
Документите се приемат в отдел” Личен състав” на „КОЦ-

Бургас” ЕООД в срок 30 дни от публикуване на обявата  в местния 
печат.

Проекта се представя в запечатан плик.
За справки  тел.: 056 859 804

П О К А Н А

               УС на ЗКПУ „СЪЗНАНИЕ” с. Тополица, Бургаска 
област, кани своите членове кооператори да присъстват на ГОДИШНО 
ОТЧЕТНО СЪБРАНИЕ, което ще се проведе на 26.04.2025 год. от 
9.00 ч. в залата на Кметство с. Тополица при следния 

Д Н Е В Е Н   Р Е Д :
1.Приемане и освобождаване на член кооператори.
2.Отчет на УС за дейността му през 2024 г.
3.Финансов отчет на кооперацията за 2024 г.

4.Отчет на КС за дейността му през 2024 г.
5.Вземане на решение за продажба или замяна на недвижими 

имоти и имущество, собственост на кооперацията.
6.Приемане на решения от ОС.
Ако не се явят необходимият брой членове, събранието ще се 

проведе един час по-късно, на същия ден – 26.04.2025 год. 
независимо от броя на присъстващите.

от Управителния съвет
на ЗКПУ „СЪЗНАНИЕ“
с. Тополица, общ.Айтос
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Аксел Трухчев напуска „Нефтохимик 2010“
Контракт. Договорът на французина с български корени бе разтрогнат по взаимно съгласие

Шокираща новина идва 
от редиците на бургаския 
волейболен клуб „Нефто-
химик 2010“. Договорът с 
Аксел Трухчев е разтрогнат 
по взаимно съгласие. 

Французинът с българ-
ски корени подписа с бур-
газлии миналата година 
контракт за 2 сезона. Но 
още в края на първия той 
напуска. 

Бъдещето изглеждаше 
бляскаво за „Нефтохимик 
2010“ и Аксел Трухчев, 
който този месец навър-
ши 30 години и бе капитан 
на отбора през настояща-

та кампания. Участието 
на клуба обаче приключи 
на четвъртфиналите след 
отпадане от ЦСКА. 

О т б о р ъ т  з а в ъ р ш и 
трети в редовния сезон, 
показвайки колебливи 
игри. Стигна се до смяна-
та на треньора като по-
зицията зае опитният 
италиански специалист 
Франческо Кадеду, който 
не успя да вкара отбора по 
пътя на победите и по-
стоянните игри през 
този сезон, но ще има 
възможността да го на-
прави през следващия. 

Очакванията са тре-
ньорът да изгради изцяло 
нов състав на отбора и 
други от досегашните 
звезди да напуснат. 

Аксел Трухчев стана 
шампион с „Нефтохимик 
2010“ през 2023-а, когато 
направи изключително 
силен сезон. Французинът 
се сбогува с феновете на 
клуба чрез съобщение във 
Фейсбук на английски език, 
което преведено звучи 
така:

„Благодаря за всичко. 
Никога няма да забравя 
тези две години, в които 
бяхме заедно. Научих мно-
го – от най-добрите ни 
моменти, до най-трудни-
те. Беше удоволствие и 
част от мен ще остане 
завинаги в този клуб. По-
желавам всичко добро на 
хората в него. Винаги ще 
сте в сърцето ми. Доско-
ро!“. 

На официалната стра-
ница на „Нефтохимик 2010“ 
ръководството пише, че 
желае здраве и успехи на 
Аксел Трухчев в кариерата 
му занапред.

Аксел Трухчев се сбогува с емоционално съобщение с феновете и отбора                                      ФОТО: ЕЛИН БОШУРОВ

Французинът с български корени бе част от шампионския състав 
на „Нефтохимик 2010“ през 2023-а                                                       ФОТО: АРХИВ
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Нов сборник беляза 14-ия 
Никулденски конкурс за рибарски 
разкази на „Грамофона“
ГЕОРГИ РУСИНОВ

Вдъхновени от морето, 
въдиците и изкуството 
на разказването, седем 
автори бяха отличени в 
тазгодишното, 14-о изда-
ние на традиционния Ни-
кулденски конкурс на 
сайта Gramofona.com. 
Събитието отново бе 
приютено от филиала на 
Националната художест-

вена академия в Бургас, 
който се превърна в дом 
на незабравима литера-
турна среща край брега.

Публиката, сред която 
имаше почитатели на 
словото, културни дейци, 
рекламодатели и прияте-
ли на риболова, бе прият-
но изненадана от предста-
вянето на дълго чакания 
сборник „Кълве ли?“ – кни-
га, която събира най-до-

брите рибарски разкази, 
участвали в конкурса през 
годините. Зад реализаци-
ята на изданието стои 
писателката Гергана 
Стоянова, за която бла-
годарностите не спряха.

Церемонията бе откри-
та от проф. Светозар 
Бенчев, директор на НХА-
Бургас, който отново 
подчерта подкрепата си 
към конкурса и неговото 
културно значение за гра-
да.

Носителят на голямата 
награда за 2024/2025 г. ста-
на Васил Люцканов с раз-
каза „Не ставай отломка 
за лодка“. Той бе отличен 
със сумата от 400 лева и 
подаръчни комплекти. 
Наградата му бе връчена 
лично от заместник-кме-
та по образование в Общи-
на Бургас, Диана Саватева, 
която заяви:

„За атмосферата на един 
град е важно да има живи 
събития, които активират 
допълнително творческа-
та енергия на различни 
автори. Различно събитие, 
бих казала в добрия смисъл 
– непретенциозно, защото 
поставя авторите в една 
необичайна среда и прово-
кира въображението им в 
точно определена и чисто 
бургаска посока. Освен 
това вече години наред 
връчването на наградите 
става тук, в това артис-
тично пространство, 
което само по себе си про-
вокира смесване и разгово-
ри на различни изкуства. 
Радвам се, че Академията 
отново е домакин. И не 
забравяйте, кодът е „Бур-
гас 2032“. Не знам кое изда-
ние ще бъде на Никулденския 
конкурс, но „Бургас 2032“ е 
времето и годината, в 
която се надяваме градът 
ни да бъде Европейска 
столица на културата. 
Пишете и си мислете за 

тази дата, не е чак тол-
кова далеч.“

Люцканов, развълнуван 
от издаването на сборни-
ка, поздрави публиката със 
стихотворението си 
„Монолог на една коркова 
тапа“.

Второто място бе при-
съдено на Иван Сухиванов 
за разказа му „Рибарят и 
голямата риба“, а неговата 
награда – 150 лева, грамота 
и подаръци – му бе връчена 
от Вержиния Иванова, 
финансов директор на 
МБАЛ „Лайф хоспитал“.

На трето място жури-
то постави Стефан Стра-
шимиров с разказа „Любо-
вта на рибаря“. Авторът, 
който живее в София, не 
успя да присъства на це-
ремонията, но ще получи 
своята парична награда 
от 50 лева и грамота по 
пощата.

Наградата на журито 
тази година отиде при 
Люба Георгиева за твор-
бата ѝ „Бурята“. Въпреки 
че не можа да присъства, 
тя ще получи 200 лева и 
специална грамота, връ-
чена от Ваньо Вълчев и 
Динко Динков. Самият 
Динков, който е главен 
оценител в конкурса, 
направи интересно на-
блюдение:

„В последните години 
наградените творби имат 
една отличителна особе-
ност, че рибарската ис-
тория в тях е като една 
основа, на която се раз-
гръща разказът. И от 
рибарството се премина-
ва към човешкото отно-
шение. Разплитат се 
различни сюжети, които 
показват много различни 
страни от нашия живот. 
Рибарството не е само 
един виц, свързан с разказ-

ването за риболова.“
С поощрителна награда 

бе отличен Георги Тодоров 
за разказа „На моряците“. 
Арх. Емил Бурулянов му 
връчи специална грамота.

Награда за специален 
принос получи и Христилия 
Кулева за разказа „Пълнен 
шаран“. Въпреки че на 
79-годишната авторка от 
Шумен ѝ бе невъзможно да 
дойде, екипът на Gramofona.
com обеща лично да ѝ я 
връчи.

Призът за млад автор 
бе даден на Виктория Хри-
стова от СУ „Димчо Дебе-
лянов“, едва на 18 години, 
за нейния разказ „Да пре-
плуваш „Дунава“.

Сред гостите на съби-
тието бе и проф. д-р 
Мария Нейкова, областен 
управител на Бургаска 
област.

„Конкурсът се превръща 
в една страхотна тради-
ция. За 14-и пореден път 
тя събира почитателите 
на изкуството и перото, 
на онези хора с невероят-
но чувство за хумор. В 

последните няколко годи-
ни редовно присъствам на 
това събитие и смея да 
кажа, че то е едно от най-
очакваните в Бургас. Поз-
дравявам всички участни-
ц и  з а  ч у д е с н и т е 
произведения. Поздравявам 
и младите творци, които 
следват по-мъдрите. Поз-
дравявам и това, че отли-
чените спонсорират из-
даването на новия сборник. 
Аз като човек, който пише 
научна продукция, която 
не е толкова интересна 
като рибарски разкази, и 
като човек, който чете 
много, Ви поздравявам. 
Следващата година лично 
ще осигуря една награда за 
един от отличените. 
Виждам, че журито е дос-
та критично и много се 
радвам, че има толкова 
много участници!“, заяви 
тя.

Събитието бе уважено 
и от множество общест-
вени личности и инсти-
туционални представи-
тели.

Призове. Седем автори бяха отличени от авторитетното жури

Гергана Стоя-
нова (вдясно) 
е „главният 
виновник“ 
дългогодишна-
та мечта за 
сборник да се 
реализира

ФОТО: ГЕОРГИ 
РУСИНОВ

Първото място тази година е за Васил Люцканов и разказа му 
„Не ставай отломка за лодка“, наградата връчи зам.-кметът 
на Община Бургас Диана Саватева                            ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

 Писателят Динко Динков оценява творбите в конкурса заедно 
с големия Ваньо Вълчев                                                        ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

 Областни-
ят управи-
тел проф. 
Мария Ней-
кова обеща 
догодина 
награда и 
от свое име. 
До нея е ди-
ректорът 
на НХА-Бур-
гас проф. 
Светозар 
Бенчев                                                          
ФОТО: ГЕОРГИ 
РУСИНОВ
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